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Najprej se Vam moram, spoštovane občanke in občani, zahvaliti za zaupanje, ki ste mi ga 
izkazali na volitvah. Štejem si v veliko čast, da ste zadovoljni z razvojem občine in z mojim 
delom in posredno tudi z delom mojih sodelavcev. Z vsemi močmi se bom potrudil upravičiti 
Vaše zaupanje. 

Tretji mandat je pred nami in zastavili smo dobro razvojno vizijo občine, ki jo bomo iz-
peljali še z večjo vnemo. Izzivi so veliki, bogat volilni program in obljube so nas nemudoma 
poslale v delo. Iskreno verjamem v ustvarjalno energijo vseh v dobro naše občine, v ustvar-
jalno energijo novega občinskega sveta, članov odborov in komisij. 

Pred nami so pomembni projekti. Smo v fazi izvajanja skupnega koroškega projekta iz-
gradnje regijskega odlagališča komunalnih odpadkov, v fazi prijave projekta čiščenja odpad-
nih voda in zamenjave salonitnih cevi dolinskega vodovoda (projekta se bosta financirala z 
večinskimi sredstvi EU), pripravlja se eden najpomembnejših projektov države - postavitev 
projekta Tretje razvojne osi, katere osnova je izgradnja hitre ceste od Holmca do slovenskega 
avtocestnega križa, za katero smo bili na Prevaljah glavni iniciatorji. Prav tako pa je predvi-
dena regionalizacija, ki se bo izvedla v naslednjih letih in pomena Koroške ter njenih krajev 
pri tem. Pri svojem delu ne pozabljamo na šolo, vrtec, na njihovo varnost in standard otrok, 
poskrbimo za prevoze v šolo, obnovo učilnic, za dogovorjeni program, ki je med najvišjimi v 
koroškem okolju. 

Biti z in med ljudmi in z njimi čutiti utrip življenja v okolju, je zagotovo županova nena-
pisna dolžnost, ki jo rad opravljam. Predvsem si želim, da se odpirajo nove zaposlitve, da se 
ne pojavljajo nestrpnosti, da živimo v sožitju in zadovoljstvu.

Deseta številka Prevaljskih novic je pred vami, majhen jubilej. Prepričani smo, da ste z 
njimi dobivali dovolj informacij o vsem, kar se dela, načrtuje in dogaja v občini, vsaj tisto 
najpomembnejše. Živimo v obdobju pomembnih zgodovinskih prelomnic. Poslavljamo se od 
tolarja, s članstvom v Evropski uniji se je Slovenija zavezala k uvedbi evra. S prvim januar-
jem 2007 vstopa Slovenija v monetarno unijo 13 evropskih držav, ki imajo za svojo valuto 
evro. V Evropi smo. 

Spoštovani občani, Vsem Vam, Vašim družinam in vsem najmlajšim voščim vso srečo in 
veliko lepega ob božičnih in novoletnih praznikih, v letu 2007 želim vsem veliko uspehov. 

Dr. Matic Tasič, 
župan občine Prevalje 

Cenjene občanke in občani Občine Prevalje!
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Redne volitve v občinske svete in redne volitve županov 
slovenskih občin je predsednik Državnega zbora Republike 
Slovenije v Uradnem listu RS ( št. 84/2006) razpisal za nedeljo, 
22. oktobra 2006. V skladu z zakonom je redne volitve članov 
krajevnih skupnosti na območju Občine Prevalje za isti dan 
razpisal župan Občine Prevalje.

Tako smo že četrtič v samostojni Sloveniji volili člane občinskega 
sveta, župana občine in člane ožjih delov občine.

OBČINSKI SVET OBČINE PREVALJE šteje 17 članov, zato za izvolitev 
njegovih članov velja proporcionalni volilni sistem, kar pomeni, da 
volivci volijo liste kandidatov in ne posameznih kandidatov, kot to 
velja pri večinskem sistemu. Res pa je, da je preferiranje posamez-
nih kandidatov z list, kjer velja proporcionalni volilni sistem, omo-
gočeno s podelitvijo posameznega preferenčnega glasu kandidatu 
z izbrane liste volivca. Te možnosti so se volivci naše občine tudi na 
tokratnih volitvah precej posluževali.

Iz končnega poročila Občinske volilne komisije v nadaljevanju 
navajamo le nekaj najvažnejših podatkov.

Na dan 22. 10. 2006 je imelo pravico voliti 5.487 volivcev naše ob-
čine. To državljansko pravico je opravilo 3.546 volivcev ali 64,63 % vo-
lilnih upravičencev. Od skupno 3.546 oddanih glasovnic je bilo 3.432 
veljavnih in 114 neveljavnih.

ŽUPANA OBČINE PREVALJE so volivci izvolili že v prvem krogu. 
Kandidati za župana so bili Dušan PETROVIČ, Zdravko FAJMUT, Du-
šan GOLNAR, Vladimir PORI in dr. Matic TASIČ. Na podlagi Zakona o lokalnih volitvah se istočasno z volitvami ob-

činskega sveta volijo tudi ČLANI SVETOV KRAJEVNIH SKUPNOSTI. V 
vseh treh krajevnih skupnostih je imelo pravico glasovati skupno 1.264 
volivcev.

Že tretjič zapored je župansko mesto zasedel dr. Matic TASIČ, ro-
jen 31. 01. 1955, stanujoč Pod gonjami 118, 2391 Prevalje, ki so ga pred-
lagali Marijana PETRIČ in skupina volivcev. Izvoljeni župan je bil dele-
žen podpore s strani Liste za Občino Prevalje ter strank SDS in SLS.

KRAJEVNA SKUPNOST HOLMEC

LOKALNE VOLITVE V OBČINI PREVALJE 2006

Zap. 
št.

Ime liste
Št. man-

datov
Št. 

glasov
% 

glasov

1 SLOVENSKA DEMOKRATSKA STRANKA, SDS 4 586 17.07

2 DEMOKRATSKA STRANKA SLOVENIJE, DS 1 159 4.63

3 LIBERALNA DEMOKRACIJA SLOVENIJE - LDS 2 390 11,36

4 LISTA ZA OBČINO PREVALJE 3 526 15.33

5 SOCIALNI DEMOKRATI - SD 2 349 10.17

6 DeSUS - DEMOKRATIČNA STRANKA UPOKOJENCEV SLOVENIJE 1 220 6.41

7 SLOVENSKA NACIONALNA STRANKA - SNS 1 282 8.22

8 PRAVI GLAS ZA OBČINO PREVALJE 0 141 4.11

9 SLOVENSKA LJUDSKA STRANKA 0 114 3.32

10 NESTRANKARSKA LISTA PREVAL(je) NAPREJ 1 226 6.59

11 NOVA SLOVENIJA - KRŠČANSKA LJUDSKA STRANKA, N.Si 2 439 12.79

SKUPAJ 17 3432 100 %

Izbirali smo med 11 listami, na katerih se je predstavilo skupno 185 kandidatov. Glede na volilni 
rezultat so mandate za občinski svet dobile naslednje liste:

Zap.
št.

Ime in priimek LISTA
Datum 
rojstva

Prebivališče

1 MAKS PUČELJ
SLOVENSKA DEMOKRATSKA 
STRANKA, SDS

01.01.1955 Lokovica 2, Prevalje

2 BOGDAN PUPAVAC LISTA ZA OBČINO PREVALJE 02.04.1965 Trg 3a, Prevalje

3 VLADIMIR PORI
NOVA SLOVENIJA-KRŠČAN-
SKA LJUDSKA STRANKA, N.Si

11.01.1953 Na produ 43, Prevalje

4 RAFAEL ŠKUFCA
LIBERALNA DEMOKRACIJA 
SLOVENIJE - LDS

15.11.1969 Trg 32, Prevalje

5 DUŠAN GOLNAR SOCIALNI DEMOKRATI - SD 13.12.1953 Spodnji kraj 14, Prevalje

6 MATEJ PEČNIK
SLOVENSKA DEMOKRATSKA 
STRANKA, SDS

16.04.1976 Spodnji kraj 35, Prevalje

7 BERNARD PAČNIK
SLOVENSKA NACIONALNA 
STRANKA -SNS

19.04.1961 Prisoje 16, Prevalje

8 MARGARETA JUKIČ LISTA ZA OBČINO PREVALJE 17.06.1943 Pod gonjam 57, Prevalje

9 BERNARD STERN
NESTRANKARSKA LISTA 
PREVAL(JE) NAPREJ

03.10.1960 Prisoje 62, Prevalje

10 ZDRAVKO FAJMUT
DeSUS – DEMOKRATIČNA 
STRANKA UPOKOJENCEV 
SLOVENIJE

14.02.1955 Breznica 30, Prevalje

11 MARJAN BERLOŽNIK
NOVA SLOVENIJA-KRŠČAN-
SKA LJUDSKA STRANKA, N.Si

24.08.1951 Na produ 6, Prevalje

12 ADOLFINA SEKAVČNIK
SLOVENSKA DEMOKRATSKA 
STRANKA, SDS

26.09.1941 Na produ 59, Prevalje

13 FRANC JURIČAN
LIBERALNA DEMOKRACIJA 
SLOVENIJE - LDS

29.09.1952 Na Fari 31, Prevalje

14 DANILO VUTE LISTA ZA OBČINO PREVALJE 13.11.1958 Trg 21a, Prevalje

15 JURE STRAH SOCIALNI DEMOKRATI - SD 28.03.1979 Trg 3a, Prevalje

16 IVAN PUNGARTNIK DEMOKRATI SLOVENIJE, DS 21.04.1941 Na produ 45a, Prevalje

17 DJEMAL ŠUMAH
SLOVENSKA DEMOKRATSKA 
STRANKA, SDS

20.11.1954 Zagrad 1a, Prevalje

Po zaporedju najvišjih količnikov po d’ Hontovem sistemu in ob upoštevanju števila preferenčnih 
glasov so bili izvoljeni:

Zap. 
št.

KANDIDAT Št. glasov % glasov

1 DUŠAN PETROVIČ 217 6.19

2 ZDRAVKO FAJMUT 345 9.84

3 DUŠAN GOLNAR 343 9.78

4 VLADIMIR PORI 405 11.55

5 DR. MATIC TASIČ 2197 62.65

Na dan 22. 11. 2006 je imelo pravico glasovati 5.487 volivcev, 
skupaj jih je glasovalo 3.546 ali 64,63%. Od 3.546 oddanih 
glasovnic je bilo 3.507 veljavnih in 39 neveljavnih. Odločitev 
volivcev je razvidna iz sledeče tabele:

Zap. 
št.

IME, PRIIMEK, PREBIVALIŠČE Št. glasov   Predlagatelj

1 MAKS PUČELJ, Lokovica 2 198 Pavel Gerdej ml. in skupina volivcev

2 MILENKA ŠPENGER BENKO, Dolga Brda 70 164 Pavel Gerdej ml. in skupina volivcev

3 MAKSIMILIJAN BIVŠEK, Poljana 19 160 Pavel Gerdej ml. in skupina volivcev

4 PAVEL GERDEJ, Dolga Brda 8 154 Pavel Gerdej ml. in skupina volivcev

5 AVGUST SKUK, Dolga Brda 44 144 Pavel Gerdej ml. in skupina volivcev

6 JOŽEFA SEIDL, Dolga Brda 37a 142 Pavel Gerdej ml. in skupina volivcev

7 GVIDO VODEB, Lokovica 6 118 Pavel Gerdej ml. in skupina volivcev

V KS Holmec so imeli pravico voliti 503 volivci, od teh je glasoval 301 volivec oz. 59,8%. Med skupno 
301 oddano glasovnico sta volilna odbora naštela 284 veljavnih in 17 neveljavnih glasovnic, 
rezultat izvoljenih je sledeč:
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KRAJEVNA SKUPNOST LEŠE

KRAJEVNA SKUPNOST ŠENTANEL

Prva seja novoizvoljenega občinskega sveta je bila 06. novem-
bra 2006, kjer so bili potrjeni mandati vseh občinskih svetnikov in 
župana. S tem dnem so novoizvoljeni funkcionarji, kot tudi člani 
svetov krajevnih skupnosti, nastopili svoj štiriletni mandat. Župan 
je sklical seje krajevnih skupnosti v dneh 09. in 10. novembra. Na 
sejah so člani krajevnih skupnosti iz svojih vrst izvolili predsednike 
svetov krajevnih skupnosti. Predsednik KS Holmec je postal Maks 
PUČELJ, predsednik KS Leše Jože KUPLJEN ter predsednik KS Šen-
tanel Marjan SONJAK. 

Maja PETELINŠEK, univ.dipl.prav.
Tajnica Občinske volilne komisije
Občine Prevalje

ORGANI OBČINE IN DELOVNA TELESA OBČINSKEGA 
SVETA

Poleg župana občine in občinskega sveta, ki sta neposredno na 
volitvah izvoljena organa občine, je organ občine tudi nadzorni 
odbor, kot najvišji organ nadzora javne porabe v občini. Imenuje 
ga občinski svet izmed občanov, ki izpolnjujejo določene pogoje 
glede strokovne izobrazbe in delovnih izkušenj. Tako je občinski 
svet na 2. redni seji imenoval Nadzorni odbor Občine Prevalje v 
sestavi:

1. Bernard OSVALD, Prisoje 72, Prevalje
2. Kristijan SENICA, Pod gonjami 139, Prevalje
3. Ivan SUŠNIK, Glavarstvo 18, Prevalje
4. Kristijan MEŠKO, Dolga Brda 11, Prevalje
5. Marjeta KROF, Poljana 14b, Prevalje

Občinski svet ustanovi komisije in odbore kot svoja stalna ali občas-
na delovna telesa, ki v okviru svojih pristojnosti obravnavajo zadeve iz 
pristojnosti občinskega sveta in mu dajejo mnenja in predloge. Člane 
komisij imenuje izmed občinskih svetnikov, člane odborov pa izmed 
članov občinskega sveta, lahko pa tudi izmed občanov. Občinski svet je 
v novembru 2006 imenoval naslednje komisije in odbore v sestavi:

1. Komisija za mandatna vprašanja, volitve in imenovanja
1. Matej PEČNIK, Spodnji kraj 35, predsednik
2. Danilo VUTE, Trg 21a, član
3. Vladimir PORI, Na produ 43, član
4. Franc JURIČAN, Na Fari 31, član
5. Dušan GOLNAR, Spodnji kraj 14, član

2. Komisija za statut in pravna vprašanja 
1. Dušan GOLNAR, Spodnji kraj 14, Prevalje, predsednik
2. Adolfina SEKAVČNIK, Na produ 59, Prevalje, članica
3. Danilo VUTE, Trg 21a, Prevalje, član
4. Bernard PAČNIK, Prisoje 16, Prevalje, član
5. Franc JURIČAN, Na Fari 31, Prevalje, član

3. Odbor za komunalne zadeve in varstvo okolja 
1. Zdravko FAJMUT, Breznica 30, Prevalje, predsednik
2. Bogdan PUPAVAC, Trg 3a, Prevalje, član
3. Djemal ŠUMAH, Zagrad 1a, Prevalje, član
4. Marjan BERLOŽNIK, Na produ 6, Prevalje, član
5. Bernard PAČNIK, Prisoje 16, Prevalje, član
6. Marija JEŽOVNIK, Na Fari 27, Prevalje, članica
7. Andrej VRČKOVNIK, Pod gonjami 67, Prevalje, član

4. Odbor za proračun in finance: 
1. Marjan BERLOŽNIK, Na produ 6, Prevalje, predsednik
2. Ivan PUNGARTNIK, Na produ 45a, Prevalje, član
3. Matej PEČNIK, Spodnji kraj 35, Prevalje, član
4. Bernard STERN, Prisoje 62, Prevalje, član
5. Stanislava ŠPEGEL, Na produ 48, Prevalje, član
6. Tatjana GRAHOVAC, Prisoje 10, Prevalje, članica
7. Marta ČEKON, Glavarstvo 15, Prevalje, članica

5. Odbor za družbene dejavnosti 
1. Margareta JUKIČ, Pod gonjami 57, Prevalje, predsednica
2. Maks PUČELJ, Lokovica 2, Prevalje, član
3. Rafael ŠKUFCA, Trg 32, Prevalje, član
4. Adolfina SEKAVČNIK, Na produ 59, Prevalje, članica
5. Marko KAVTIČNIK, Pod gonjami 116, Prevalje, član
6. Nataša GRIČNIK, Ob Meži 24, Prevalje, članica
7. Hedvika GORENŠEK, Leše 58, Prevalje, članica

6. Odbor za gospodarske dejavnosti 
1. Maks PUČELJ, Lokovica 2, Prevalje, predsednik
2. Rafael ŠKUFCA, Trg 32, Prevalje, član
3. Vladimir PORI, Na produ 43, Prevalje, član
4. Jure STRAH, Trg 3a, Prevalje, član
5. Lucija ARNOLD, Prisoje 50, Prevalje, članica
6. Denis DRETNIK, Trg 3c, Prevalje, član
7. Marko PETRIČ, Stražišče 10, Prevalje, član

Naloge in pristojnosti posameznih delovnih teles so določene s sta-
tutom občine.

Občinski svet ustanovi tudi druge organe, katerih ustanovitev pred-
videva zakon oz. statut občine. Tako je na 2. redni seji 27. 11. 2006 je ime-
noval:

Svet za preventivo in vzgojo v cestnem prometu
1. Jurij SRNKO, Na Fari 39, Prevalje, predstavnik Občine Prevalje
2. Ivan KRANJC, Na produ 27, Prevalje, predstavnik Občine Prevalje
3. Emil PETEK, Tolsti Vrh 101, Ravne na Koroškem, predstavnik 
 OŠ Franja Goloba Prevalje
4. Zoran KRALJ, Meža 154b, Dravograd, predstavnik Policijske 
 postaje Ravne na Koroškem
5. Bernard STERN, Prisoje 62, Prevalje, predstavnik JKP Log, d. o. o.

Imenovanje ostalih organov in delovnih teles pa bosta občinski svet 
in župan opravila v mesecu decembru.

LOKALNE VOLITVE V OBČINI PREVALJE 2006

Zap. 
št.

IME, PRIIMEK, PREBIVALIŠČE Št. glasov Predlagatelj

1 JOŽE KUPLJEN, Leše 77 167
Kandidacijski zbor DeSUS – 
Demokratična stranka upokojencev 
Slovenije, OO Prevalje

2 BOJAN ČERPNJAK, Leše 148 158
Nova Slovenija - Krščanska ljudska stranka, 
N.Si, OO Prevalje

3 JANEZ ZORMAN, Leše 90 130
Kandidacijski zbor DeSUS – 
Demokratična stranka upokojencev 
Slovenije, OO Prevalje

4 IGNAC MLAKAR, Leše 29 121
Kandidacijski zbor DeSUS – 
Demokratična stranka upokojencev 
Slovenije, OO Prevalje

5 FRANJO ŠTERN, Leše 150 119
Nova Slovenija - Krščanska ljudska stranka, 
N.Si, OO Prevalje

6 BORUT SIMONOVIČ, Leše 26a 117
Zbor članic in članov Slovenske nacionalne 
stranke v Občini Prevalje

7 NEVENKA PAVLINEC, Leše 38 112
Kandidacijski zbor DeSUS – 
Demokratična stranka upokojencev 
Slovenije, Prevalje

Izmed 496 upravičenih volivcev v KS Leše je vseh 7 članov sveta krajevne skupnosti volilo 
307 volivcev oz. 61,8%. Od 307 oddanih glasovnic je bilo 296 veljavnih in 11 neveljavnih. 
Izvoljeni kandidati so prejeli naslednje število glasov   

Zap. 
št.

IME, PRIIMEK, PREBIVALIŠČE Št. glasov Predlagatelj

1 MARJAN SONJAK, Belšak 10, 117 Damijan Smolak in skupina volivcev

2 DANICA MILER, Šentanel 8, 109 Damijan Smolak in skupina volivcev

3 VESNA ŠART, Šentanel 6, 104 Volilni občni zbor OO SLS Prevalje

4 ŠTEFAN PERŠAK, Šentanel 27b, 102 Damijan Smolak in skupina volivcev

5 DANILO LIBNIK, Jamnica 6, 98 Damijan Smolak in skupina volivcev

6 MATKO VAVH, Suhi Vrh 11a, 98 Damijan Smolak in skupina volivcev

7 ZORA VERHOVNIK Šentanel 13, 80 Damijan Smolak in skupina volivcev

V KS Šentanel je od 265 volivcev volilo 171 volivcev oz. 64,5%. Od 171 oddanih glasovnic je 
bilo 168 veljavnih in 3 neveljavne. V KS Šentanel je bilo izvoljenih naslednjih 7 članov:
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V letu 2006 smo skladu z načrti, z razvojnim programom, s 
proračunom občine ter ob delni finančni vzpodbudi države na-
redili marsikaj. Vse več cestnih površin ima svežo asfaltno pre-
vleko, ni več lukenj, na katere bi bilo potrebno občanom opo-
zarjati.

Leto je bilo dolgo in delovno. Že v februarju smo sprejeli 
proračun. Župan nas je priganjal, da smo pripravili vse popi-
se, pridobili vse predračune, opravili javna naročila, izbrali iz-
vajalce in nazadnje pričeli z deli. Strokovne priprave za pisalno 
mizo večinoma potekajo veliko dlje, kot pa sama izvedba del. 
Vsa dela smo pričeli konec julija in v začetku avgusta, za župana 
absolutno prepozno, za upravo pa na trenutke kar prehitro, saj 
čas temeljitih priprav ni nikoli predolg. 

Posebnost letošnjih gradenj je bila cesta v Spodnjem kraju, 
kjer smo se trudili prav vsi po svojih najboljših močeh. Otvori-
tev ceste v Spodnjem kraju je bila, tako kot samo delo, drugač-
na. Otroci so se organizirali in njihov zbor se je v dneh gradnje 
naučil nekaj pesmic, odrasli pa so skuhali golaž in za nameček 
zaigrali domače viže. Lepo od krajanov, to se zgodi le malokrat. 
Hvala.  

DA JE BILO LETO DOLGO IN INVESTICIJ VELIKO, 
PRIČAJO NASLEDNJE FOTOGRAFIJE:

REKONSTRUKCIJA CESTE HARTL – STROJNIK 
Obnovili smo celotno kanalizacijo, vodovod, postavili svetil-

ke javne razsvetljave ter položili asfalt v debelini 5+3 cm na dol-
žini 450 m. Izvajalec del, vrednost okrog 28 mio sit, je bil Ivartnik 
SGD, javno razsvetljavo pa je uredil  Sielin. 

REKONSTRUKCIJA CESTE ŠENTANELSKA REKA   
Dolžina rekonstruiranega odseka je  1200 m in širine 3,5m. 

Preoblekli smo ga v asfalt debeline 5+3 cm, katerega je pol-
ožilo podjetje Asfalti  iz Ptuja. Objekt, ki je bil vreden 36 mio 
sit, je sofinanciralo Ministrstvo za lokalno samoupravo v višini 
23 mio sit. 

Županova kontrola! Če je menil, da nismo kaj dobro naredili, 
smo popravljali.

Otvoritev, ki se je odvijala 14. oktobra 2006 v Jamnici, so pri-
pravili krajani sami.

KOMUNALNO CESTNO GOSPODARSTVO
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REKONSTRUKCIJA CESTE ZA DRUŽBENIM DOMOM 
Obnova ceste, pri kateri smo pridobili okrog 50 parkirnih 

mest, je stala 24 mio sit. Izvajalec del je bil Ivartnik SGD. Le ta je 
v sklopu obnove ceste uredil tudi meteorno kanalizacijo.   Ob-
novili smo tudi javno razsvetljavo ter luči zamenjali z varčnimi. 
Izvajalec varčnih svetilk je bilo podjetje Elektro Tim, d. o. o. 

PEŠPOT DOBJA VAS – BRANČURNIK  
Ob graditvi trgovine Hofer smo ob dogovoru z lastniki trgo-

vine asfaltirali pešpot in cesto med stanovanjsko hišo Šipek in 
gostilno Brančurnik ter položili kabel za javno razsvetljavo. Na-
mestitev svetilk javne razsvetljave predvidevamo za leto 2007. 
Vrednost del je znašala približno pet milijonov tolarjev, od ka-
terih je večji delež pokrilo podjetje Hofer.

Streljaj od peš poti smo pričeli z deli na državni cesti. Rekon-
strukcija, ki jo izvaja podjetje Slemenšek Marjan, s. p., predvide-
va rekonstrukcijo ceste med mostom pri Palomi in priključkom 
Hofer. Ob rekonstrukciji bodo zgradili tudi kolesarsko stezo. 
Vrednost del po pogodbi znaša cca 100 mio sit, od katerih več-
inski delež pokriva Ministrstvo za promet, slabih trideset od-
stotkov pa Občina Prevalje. Dela bodo po terminskem planu 
zaključena maja 2007.

REKONSTRUKCIJA FLISOVEGA POTOKA
Rekonstrukcija Flisovega potoka in ceste je potekala kar pre-

cej časa. Posebej so bili z gradnjo obremenjeni prebivalci naselja 
Črnec, ki so se morali neštetokrat posluževati pešpoti preko že-
lezniške proge. In ko nam jo je zagodlo še neurje, smo bili že sko-
raj prepričani, da nas kaj hujšega ne more več doleteti. Vrednost 
del je znašala okoli 34 milijonov tolarjev.

Izvajalec del je bilo Cestno podjetje Maribor, ki ga je izbralo 
ministrstvo na javnem razpisu. 

PLINIFIKACIJA
V okviru realizacije izvedbe sprejetega Lokacijskega načrta 

Brančurnikov dol smo pričeli tudi plinifikacijo območja Bran-
čurnik in dela Nicine. Danes se na tem območju s plinom že lah-
ko grejejo, kmalu se jim bodo pridružili še preostali. 

KOMUNALNO CESTNO GOSPODARSTVO
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PLAZOVI 
Plazovi, usadi in podobne vrste zemeljskih zdrsov, so stalni-

ca našega vsakdana.
Ko končno saniramo enega, se narava znova poigra in nam 

nameni novega …

Plaz med cesto na Zagrad in Leškim potokom
Vrednost del je znašala okoli sedem milijonov tolarjev. Izva-

jalec del mora postaviti le še varovalno ograjo.

Plaz nad Leško cesto v bližini kapelice
Sanacija, ki je okolju prijaznejša in pomeni sonaravno zaščito 
brežine, na osnovi katere, po zagotovilih izvajalcev, čez nekaj 
let ne bo več vidno plazenje tal. Vrednost del je znašala tri mili-
jone tolarjev.

Flisov potok nas vsako leto opozori, da pač ne smemo po-
zabiti, da ima hudourniški značaj. Slika prikazuje pričetke sana-
cije. 

In ko se boste sprehajali ob Flisovem potoku se ozrite tudi 
v strugo. 

Če se boste med sprehodom pozorno zazrli v Flisov potok, 
boste opazili, da je voda izginila oz. poniknila. Še mi nismo mo-
gli verjeti: voda je izginila. Zoran in njegovi delavci iz podjetja 
CP Maribor so si ob gradnji veselo sklepali roke, saj ni bilo po-
trebno preusmerjati potoka in so lahko betonirali na suhem, 
seveda pa je nujno potrebno raziskati, kam je voda poniknila. 

Usad v Brančurnikovem grabnu
Zanj je potrebno še poskrbeti. V tem trenutku se odločamo 

o načinu sanacije.

Nove klopi po Prevaljah vabijo k počitku.

Drevored japonskih češenj proti postaji bo polepšal ta 
del Prevalj.

KOMUNALNO CESTNO GOSPODARSTVO



8

PRENOVA KANALIZACIJE V ŠENTANELU 

SMEROKAZI V ŠENTANELU POSKRBIJO, DA NE 
ZGREŠIMO POTI

OMOGOČEN PRISTOP VEČJIM IN TEŽJIM VOZILOM
Prvič v zgodovini obstoja železnice na Prevaljah je bilo avgu-

sta 2006 omogočeno, da pod rekonstruiranim železniškim mo-
stom na Prisojah prepelje 4,15 metrov visoka gasilska cisterna s 
6000 litri vode in polno obremenjena težka 16 ton. Občina Pre-
valje je s prenovo mostu omogočila hitrejši in varnejši dovoz do 
območja Breznice in Suhega Vrha in povečala  požarno varnost 
tega območja. 

IGRIŠČE Z UMETNO TRAVO
Občina Prevalje je z investicijo ureditve igrišča z umetno tra-

vo uspešno kandidirala na javnem razpisu Nogometne zveze 
Slovenije. V mesecu juniju 2006 smo pričeli z investicijo v okvi-
ru odobrenega projekta Ureditev igrišča z umetno travo in jo 
skladno s podpisano pogodbo zaključili do meseca septembra 
2006. Investicija v vrednosti 20 mio sit, ki jo je sofinancirala No-
gometna zveza Slovenije, in je pomembna pridobitev za rekre-
ativne in klubske športne aktivnosti v občini, je bila predana 
v uporabo 9. septembra 2006. Navedena investicija skupaj z 
drugimi predvidenimi investicijami na tem območju predstav-
lja zaokrožitev športno rekreacijskega kompleksa Stadion Pre-
valje.

Z izgradnjo igrišča z umetno travo je bila zaključena prva 
faza ureditve športno rekreacijskega kompleksa Stadion Pre-
valje, v okviru katerega je predvidena rekonstrukcija vadbenih 
površin, izgradnja novih igrišč, rekonstrukcija spremljajočega 
objekta Ugasle peči 1 ter ureditev športne infrastrukture šport-
nega kompleksa v skladu s predpisanimi normativi za izvajanje 
športne dejavnosti. Namen investicije je trajno rešiti prostorski 
problem izvajanja športne dejavnosti ter omogočiti usmerjen 
razvoj kakovostnega, vrhunskega in rekreacijskega športa v ob-
čini.

PRENOVE

Skozi viadukt na pohod

Pripravil: Oddelek za komunalno cestno gospodarstvo. 
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PRENOVLJENA STOPNIŠČNA OGRAJA V ŠOLI
 Osnovna šola Franja Goloba Prevalje je z novim šolskim le-

tom učence pričakala z novo pridobitvijo. V času šolskih počit-
nic je bila na stopnišču starega dela osnovne šole prenovljena 
stopniščna ograja, narejena v skladu s standardi in zahtevami 
službe za varstvo pri delu. S to investicijo smo učencem zago-
tovili večjo varnost v šoli.

PRENOVLJENA PODOBA SAMSKEGA DOMA
Rekonstrukcija bivšega samskega doma Stare sledi, Prevalje: 

Investitor: Vipway, d. o. o., Brda 39, Mislinja 
Izvajalec: Gradbeništvo Danilo Lihteneger, s. p., Kotlje. 
Obnovite objekta je potekala od aprila do decembra 2006. 

Pridobili smo 26 stanovanj za prodajo v velikosti od 24 do 100 
m2. 

Stanovanja bodo vseljiva do konca leta 2006 Vrednost inve-
sticije: 250 mio sit.

PRENOVE

STARO SE UMIKA NOVEMU: LETA 1967 JE BILA TO PRVA SAMOPOSTREŽNA TRGOVINA V DOLINI ...



10

SPREMEMBE V ČASU IN 
PROSTORU
Spremembe v času in ekonomiji se 

odražajo tudi v namembnosti objektov. 
Trgovina se seli na obrobja in za sabo 
pušča prazne stenitve, ki jih je potrebno 
preoblikovati, spremeniti in prilagoditi za 
potrebe bivanja tako, da ostanejo mestna 
središča privlačna za druženje in bivanje. 

Sprememba se prenaša iz ekonomske 
poslovnosti v družabno ekonomičnost, 
kjer ti bivanje v središču omogoča oprav-
ljanje vsakdanjih malenkosti v družbi 
znanih in manj znanih obrazov na razda-
ljah, kjer je potreben le klen korak.

Osamelca, ki čakata na svojo preob-
razbo, sta nekdanja trgovina, znana kot 
»Štefkina trgovina« in del VA_BA, kjer je 
nekdaj domoval »Varteks«. 

Želja je prenesena v zaris in misel v za-
snovo. Potreben je le še vznesen vkorak 
vlagateljev.

SEDEM ALI RESNIČNE PRAVLJICE 
O JAVNIH PROSTORIH
Sedem je pravljično število. Sedem 

je prostorsko število. Je doba, ki jo pre-
kolobari posamezen projekt, ki mu je 
dano biti šele, ko je okolica že udejanjena, 
oskrbljena. Pred sedmimi leti sem se za-
jedel v načrtovanje prostorske zmožno-
sti umestitve in oblikovanja knjižnice na 
Prevaljah. In še sedem let prej se je iska-
la zmožnost prevoja oblikovanja javnih 
prostorov na Prevaljah. Odstranjevanje 
zgradbe Zadruge je obljubljalo izgraditev 
prepotrebnih parkirnih in garažnih po-
vršin na območju Trga. Odločitev je bila 
sprejeta mimo pravil grajenja prostorov, 
kar naj bi urbanizem bil. Menilo se je, da 
je prometna infrastruktura nekaj ločene-
ga od prostora kot takega. To je tako, kot 
bi iztrgali žilni sistem iz telesa in ga pre-
pustili samostojnosti, a brez srca.

In prav prostodušnost in nevednost je 
prepustila zmožnost ureditve mestnega 
trga med cesto k stari lekarni in predvi-
denim hotelom. Nepremišljena regulaci-
ja uvozne ceste je uničila edino možnost 
udejanjanja mestnega trga na Prevaljah 
in ga spremenila v parkirišče oz. v zelo ču-
den vozel povoznic.

Kot že tolikokrat, pa prav umanjki ali 
zmazki omogočajo preoblikovanje in pre-
drugačenje v nekaj določnega in potreb-
nega.

Mestni trg - Magistratni trg - Magi-
stratura

Šele usmeritev in oblikovanje zgradbe 
razširitve knjižnice bo omogočilo novo 
uporabo površine kot upravnega oziroma 
javnega trga, saj se stavba odpira proti za-
hodu in s svojo ureditvijo strehe kot odra 
za potrebe javnih prireditev (npr. pustna 
maškerada, športne prireditve jesenskih 
srečanj, silvestrski večer …). Sam prostor 
potrebuje še enovito vstavljeno in obli-

kovano robno urbano opremo (dodatna 
zasaditev dreves, posednice …) tako, da 
se še ustrezno določijo robovi upravne-
ga trga. bi lahko poimenovali po svojem 
prazniku Trg 26. junija ali pa kar Magistrat-
ni trg, saj se diči pred stavbo, ki je v svojo 
mešanico uprave, kulture in športa prava 
klasična Magistratura.

Predvidena odstranitev Samopostrež-
be/Marketa naplavlja na površje veliko 
razpravljanj o potrebi trga na Prevaljah. 
Vprašanje je legitimno in potrebno. Isto-
časno pa se je potrebno zavedati, da ob-
stajajo najrazličnejša pravila o oblikovnaju 
prostora, a trga se ne da preprosto nare-
diti. Trg je presežek dogajanja okoliških 
stavb, ki naj bi ponujale javno doživljanje 
in dogajanje. Fontana ali vodni element je 
najpomembnejša točka takšnega prosto-
ra, ne njegov okrasek. 

Skozi čas je bilo izdelano več zasnov 
ureditve tega območja.

Istočasno je možno sam prostor pros-
todušno opazovati tudi kot zaključen 
sklop od nekdanje stavbe Modrega bara 
pa do stanovanjske stavbe Cigler. Takšno 
očišče spreglejuje popolno višinsko loče-
nost prostorov, še bolj pa prerez prostora 
z regionalno cesto in obojestransko avto-
busno postajo. Smisleno bi bilo vzposta-
viti dva ločena sistema mestnih trgcev (t. 
i. piazzet), ki so namenjena zgolj gibanju 
peščev in nimajo namene vzbujati veliči-
no, pač pa porajati ugodje ob srečevanjih 
ljudi.

Špitalski trg – Vandrovčev trg 
Na severni strani bi se lahko vzposta-

vil t. i. Špitalski trg, kjer bi z prestavitvijo 
Batičevega spomenika na območje pred 
knjižnico, vzpostavitivjo pešaške klančine 
mimo Galinčeve hiše in ukinitvijo dela do-
stopnega stopnišča ter možnostjo nad-
zidave AP za eno nadstropje ob istočasni 
rekonstrukciji Štefkine trgovine. S tem bi 
uredili severni del AP, ki se bi  gabaritno/
višinsko uskladil oz.uravnotežil.

Območje odstranjenega marketa pa bi 
lahko na poimenovali Vandrovčev (van-
drovec-popotnikov) trg, saj so se tu za-
čela naša vsakodnevna popotovanja, poti 
znanju in opravkom nasproti: do Črne, 
mejnega prehoda Holmec, Raven, Slo-
venj Gradca, Maribora, Ljubljane in dalje 
v svet …

Prostor omogoča ureditev bodisi pre-
potrebna parkirišča in spremljevalne 
javne površine (drevesa, posednice, nad-
strešnica avtobusnega čakališča ...) ali pa 
nekakšno zbirališče v dandanes tako vsak-
danjem hibridnem (t. i. cross-over) načinu 
zmesi parka in piazzete. Sam se glede na 
izkušnje iz bližine, kjer nikakor ne živimo z 
obstoječima parkoma (tistem ob Ahačevi 
hiši in onim t. i. Spominskim).

Trgi živijo, če jih obkrožajo javne zgrad-
be, ki delujejo celodnevno, kamor pa 
banke ali pa zobozdravstvene ordinacije 
nikakor ne sodejo ali se udejanjijo. Vlaga-
nje v kvadratni meter parka zahteva pri-
bližno trikrat večji vložek kot v stavbe, a 

SPREMEBE V ČASU IN PROSTORU
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Idejna skica avtobusne postaje Prevalje

Va-Ba – nekdanji Varteks »Štefkina trgovina«
Avtor idejnih rešitev Uroš Reiter, udia 

SPREMEBE V ČASU IN PROSTORU

je vložek končen in obvladljiv. Seveda pa zahteva prečiščenost 
koncepta, ki se lahko odrazi  v zasnovi in končnem izgledu.

Dva mala projekta  sta lahko ob prepotrebnem združevanju 
interesov in ob stiktnem ločevanju snovanja projektnih nalog 
od oblikovnih konceptov in zasnov generatorja nizov t. i. sre-
čevalnih točk (tef-punktov) v obliki majhnih javnih površin, kot 
jih Prevalje v svoji zgodovinski zanemarjenosti in (v trenutni) 
prostorski neartikuliranosti omogoča, da se zraščajo in preple-
tajo v celoto grajenega.

Borut Bončina, udia
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OBNOVA PROSTOROV 
PIHALNEGA ORKESTRA 
PREVALJE
Mojster je govoril: “Plemenit človek je 

izveden v dolžnosti, prostak je izveden v 
koristi.” (Konfucij)

Ko se v mislih vrnem nazaj, v mesec 
julij tega leta, ne morem mimo zgornje 
starodavne modrosti mojstra Konfucija. 
Takrat, ko smo se odločili, da bomo pri 
obnovi naših prostorov sodelovali tudi 
sami s prostovoljnim, udarniškim delom, 
nisem verjel, da je v naših vrstah še toliko 
plemenitežev, ki so pripravljeni žrtvovati 
svoj prosti čas za boljše pogoje dela Pi-
halnega orkestra Prevalje. Živimo namreč 
v svetu in času, ko večina posameznikov 
gleda le na osebne koristi in so nekate-
ri pripravljeni prodati tudi svojo dušo in 
čast za kupček denarja. 

 V kulturnem društvu smo se že nekaj 
let pripravljali na prenovo naših pros-
torov. Zob časa in prostorska stiska sta 
botrovala k tej odločitvi in tako smo to 
poletje končno resno zagrabili za delo. 
Ustanovili smo gradbeni odbor in pripra-
vili plan dela. V četrtek 13. 7. 2006 smo za-
čeli. Najprej smo morali prezidati prostor 
pri kegljišču, odstranili smo odvečni ma-
terial, popleskali zidove, odstranili klimo, 
napeljali električne instalacije, dekleta so 
čistila … Opravili smo tisto, kar pač zmo-
remo sami. In zmoremo marsikaj. V naših 
vrstah so najrazličnejši mojstri in strokov-
njaki, tako da smo veliko dela opravili kar 
sami. In prav presenečen sem bil na odziv 
godbenikov. Velika večina naših članov je 
vsaj enkrat sodelovala pri udarniških ak-
cijah. Skupaj smo opravili več kot 500 ur 
prostovoljnega dela! Te naše akcije smo 
izkoristili tudi za družabnost. Seveda so 
nekateri sodelovali večkrat in prav je, da 
na tem mestu omenim tiste najbolj priza-
devne. To so: Vlado Kert, Rajko Jevšnikar, 
Blaž Rožej, Luka Blatnik, Blaž Podričnik in 
Gašper Bakač. Fantje so opravili izvrstno 
delo in se jim v imenu UO zahvaljujem za 

njihovo požrtvovalnost. 
 Vsega pa vendarle 

ne znamo in zmoremo 
sami, zato so nekatera 
dela morali opraviti stro-
kovnjaki. Tako so v na-
ših prostorih zamenjali 
okna, montirali nove 
radiatorje, napravili nov 
strop, oblekli stene, pol-
ožili nov pod … Upora-
bili smo zvočno izolativ-
ne materiale (za strop in 
stene), tako da bomo se-
daj manj motili okolico s 
svojim muziciranjem.

 Kot vsako kulturno 
društvo tudi naše pe-
stijo večne finančne te-
žave, zato brez pomoči 
donatorjev in sponzor-
jev te obnove ne bi mogli izpeljati. Velik 
delež pri tem nosi Občina Prevalje, hvala 
županu in tajniku občine za pomoč. Fi-
nančno in materialno so nam pomagala 
še sledeča podjetja: Javno komunalno 
podjetje Log, Marijan Verčkovnik, s. p., 
Štern Mirko, s. p., Meža, d. o. o., Kopur, 
d. o. o., Marjan¸Slemenšek, s. p., Herman 
Čepelnik, s. p., Tero, d. o. o., Koroška kme-
tijsko gozdarska zadruga Prevalje.

Seveda pa nam vseskozi s svojimi pri-

spevki stojijo ob strani zaposleni v slede-
čih prevaljskih podjetjih in ustanovah: 
Koratur, d. d., Lek Prevalje, Prevent TRO, 
Instalater, d. o. o, Meža, d. o. o., Lesna Pa-
meče – obrat Prevalje, Paloma, Kograd 
IGEM, JKP Log, Občina Prevalje, OŠ Franja 
Goloba Prevalje. 

Vsem sponzorjem in donatorjem se 
člani Pihalnega orkestra Prevalje iskreno 
zahvaljujemo!

 Zahvaliti pa se moram tudi predsed-
niku gradbenega odbora, Darku Jevšni-
karju, ki je organizacijsko usklajeval vsa 
dela. Brez njega bi obnova trajala veliko 
dlje.

 Obnova se bliža h koncu. Nekaj dela 
naš še čaka. Prostore bomo morali še 
opremiti in urediti. Upam, da se bomo v 
lepših prostorih dobro počutili!

Zahvaljujem se vsakomur, ki je kakor-
koli pripomogel k izboljšanju pogojev 
dela Pihalnega orkestra Prevalje!

 Mag. Simon Jevšnikar, 
 tajnik KD PO Prevalje 

Glasbena soba – pripravljena na nove materiale (20. 8. 2006)* Nova okna, strop in stene (16. 11. 2006)

Odstranjevanj klime (27. 7. 2006) *

Prenove

Prva vaja v obnovljenem prostoru (1. 12. 2006)*
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TESNILA GK v obrtni coni Šlokn na Prevaljah
Podjetje TESNILA GK, d. o. o., se je v mesecu maju 2006 iz 

Črne na Koroškem preselilo v novo halo na Prevalje. Gradnja 
hale v obrtni coni ŠLOKN je bila končana v 9 mesecih, kar je 

delno tudi rezultat dobrega sodelovanja med podjetjem in lo-
kalno skupnostjo. 
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OTVORITEV PRODAJNEGA SKLADIŠČA PREVALJE
 Koroška kmetijsko – gozdarska zadruga Slovenj Gradec je 

23. 6. 2006 slavnostno odprla nov sodoben tehnični center na 
železniški postaji, Pri postaji 12 a Prevalje.

Vrednost del in opreme je znašala 90 milijonov slovenskih 
tolarjev. Dela je izvedlo podjetje Gradnje IGEM iz Slovenj Grad-
ca. Z ureditvijo trgovine je bilo pridobljenih 224 m2 prodajnih 
površin, 18 m2 prodajnega prostora za specializirano prodajo 
fitofarmacevtskih sredstev, dogradili 168 m2 skladišča, uredili
parkirišča in asfaltirali okolico. 

Z izgradnjo nove trgovine je nastal sodobni trgovski center, 
ki ponuja široko izbiro raznega trgovskega blaga, ki je name-
njeno kmetijstvu, vrtičkarjem, sadjarjem, obrtnikom, domačim 
mojstrom, zidarjem in širokemu krogu ostalih kupcev.

V KKGZ Slovenj Gradec smo prepričani, da so si naši zvesti 
kupci zaslužili novo trgovino in, da je tudi kraj Prevalje z širšo 
okolico veliko pridobil pri oskrbi svojih prebivalcev.

Za zadrugo je značilen slogan »Postoj, poglej in se čudi, kaj 
Ti firma Zadruga nudi …« in tako bo tudi v bodoče. Zato vablje-
ni v zadrugo, kjer Vas bomo prijazno sprejeli in strokovno po-
stregli. Za nakupe se priporoča kolektiv KKGZ Slovenj Gradec 
trgovina Prodajno skladišče Prevalje Pri postaji 12a.

Viktor Kovač, 
vodja komerciale 

ZAVOD ZA GOZDOVE SLOVENIJE - KRAJEVNA 
ENOTA PREVALJE
Krajevna enota Zavoda za gozdove Slovenije Prevalje je del 

Zavoda za gozdove Slovenije, ki ga je ustanovila Republika 
Slovenija in opravlja javno gozdarsko službo v vseh gozdovih 
Slovenije ne glede na lastništvo. Krajevna enota ne izvaja seč-
nje, spravila, transporta in prodaje lesa. Naše glavne naloge in 
dejavnosti so:

• izdelava načrtov za gospodarjenje z gozdovi,
• financiranje in sofinanciranje nekaterih
 vlaganj v gozdove iz proračuna Republike Slovenije,
• izdajanje odločb v upravnem postopku,
• varstvo gozdov,
• izbira drevja za posek v sodelovanju z lastniki gozdov,
• skrb za vzdrževanje gozdnih cest,
• svetovanje lastnikom gozdov,
• izobraževanje lastnikov gozdov za dela v gozdu,
• načrtovanje razvoja populacij divjadi in ukrepov v 
 okolju za živalski svet,
• izdaja soglasij za posege v gozdni prostor.

GOSPODARSTVO PODJETNIŠTVO RAZVOJ



14

V občini Prevalje je 3470ha gospodarskih gozdov. Od celotne 
površine občine (5860 ha) gozdovi pokrivajo kar 59% površine. 
Večina gozdov, 90% je v zasebni lasti. Ostali gozdovi, v okolici 
Šuškega, Macigojevega, Linš in Rudnika pa so v lasti države.

Kmetije, ki so v obliki celkov posejane na obeh bregovih 
reke Meže, povezuje z dolino kar 50km občinskih cest in 103 
kilometri gozdnih cest, ki v današnjih pogojih financiranja še
zagotavljajo vse vrste prevozov po njih. 

Vodja KE Prevalje

Janko Mikeln, univ. dipl. inž. gozdarstva

TRGOVINE TUŠ – KJER DOBRE STVARI STANEJO 
MANJ … IN NAS PRIJAZNO POZDRAVI NASMEH
V družbi Engrotuš, največjem trgovskem podjetju z izključno 

slovenskim lastništvom in tretjem največjem trgovcu v Sloveni-
ji, imamo več kot 230 trgovin in 3000 zaposlenih. Našo osnovno 
dejavnost pa dopolnjujejo multikina, bowling, biljard klubi, go-
stinski lokali, bencinski servisi in mobilna telefonija.

Bistvo Tuševega uspeha
´Kar je odlično danes, bo jutri le še dovolj dobro ,́ je vodilo 

našega uspeha. Zato nenehno izboljšeujemo našo ponudbo 
in storitve, naše zveste kupce pa presenečamo z vedno novimi 
ugodnostmi in akcijami. 

Kjer dobre stvari stanejo manj 
Svežina in najvišja kakovost sta temelja, na katerih gradimo 

naš ugled. Bogato ponudbo naših trgovin zato neprestano do-
polnjujemo. Odločitev o nakupu pa kupcem olajšamo s števil-
nimi akcijami in ugodnostmi, v okviru katerih znižamo cene iz-
delkov tudi do 50 odstotkov. 

Izdelki Tuš – kvaliteta slovenskih proizvajalcev 
Pri nas lahko izbirate tudi med več kot 650 izdelki naše lastne 

blagovne znamke Tuš. Več kot 60-odstotkov teh izdelkov izde-
lajo priznani slovenski proizvajalci, v povprečju pa so od 20 do 
30 odstotkov cenejši od izdelkov priznanih blagovnih znamk. 

 50 % cenejše počitnice, gospodinjski aparati, jezikovni  
tečaji …

Članom našega kluba pa v Katalogih želja nudimo še številne 
druge ugodnosti. V njih ponujamo pestro paleto kvalitetnih iz-
delkov in različne dejavnosti ter storitve, kot so jezikovni tečaji, 
priklop na internet, različni izleti ter počitnice in potovanja, za 
katere lahko naši kupci uveljavljajo do 50-odstotne popuste. 

Več o trgovinah Tuš, bogati ponudbi in akcijskih cenah pa 
lahko najdete na naši spletni strani: www.tus.si.

PREDSTAVITEV PODJETJA HOFER
Hofer je del nemške skupine Aldi-Süd, ki posluje v Nemčiji, 

Veliki Britaniji, na Irskem, v Avstraliji, Združenih državah Ameri-
ke, Avstriji, Švici in Sloveniji, kjer podjetje vodi g. Helmut Schodl. 
Svoje domovanje je dobil Hofer tudi na Prevaljah, ki je bila kot 
16. poslovalnica v Sloveniji odprta 14. septembra 2006. Število 
delovnih mest v poslovalnici je 12. Bruto površina poslovalnice: 
1.355 m², prodajna površina poslovalnice: 900m², parkirna po-
vršina: 5.000 m², število parkirnih mest: 122.

V svojih poslovalnicah ponuja Hofer živila in ostalo blago za 
vsakodnevno uporabo. Izdelki so najvišje kakovosti po najnižjih 
cenah. Vsakodnevna dobava svežega sadja in zelenjave, kruha 
ter ostalih svežih živil, ob hkratnem hitrem obračanju posamez-
nih proizvodov, zagotavlja sveža živila v vsakem trenutku. 

Za vse posebne ponudbe izvete tudi na spletni strani www.
hofer.si, kjer se lahko registrirate na e-novice, in tako dobivate 
Hoferjeve aktualne ponudbe kar po elektronski pošti.

Trenutno Hofer svoje poslovalnice oskrbuje iz skladišč iz 
okolice Gradca in Beljaka. 

Helmut Schodl
i.A. Andreja Škripec

GOSPODARSTVO PODJETNIŠTVO RAZVOJ
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SVET ZA PREVENTIVO IN VZGOJO V CESTNEM PROMETU

PROJEKT PASAVČEK
Učiteljice 1. triade smo se prijavile za sodelovanje v medna-

rodnem projektu 
RED JE VEDNO PAS PRIPET, ki poteka od oktobra 2006 do konca 
januarja 2007. V okviru pouka smo v mesecu oktobru tej temi 
namenile nekaj pozornosti in se z učenci pogovarjale o varni 
vožnji in uporabi varnostnih pasov tako otrok kot tudi ostalih, 
ki so z njimi v avtomobilu. Po tem razgovoru so učenci prejeli 
pobarvanke in nalepke. Izdelali smo plakat ter tako tudi starše 
seznanili o sodelovanju in jih nekako dodatno opozorili na upo-

rabo otroških varnostnih sedežev in varnostnih pasov v avto-
mobilu. 

V mesecu novembru so na to temo učenci ustvarjali na raz-
lične načine. Ti izdelki so razstavljeni na naši šoli, ob koncu 
projekta pa jih bomo poslale na Svet za preventivo in vzgojo v 
cestnem prometu. 

Katarina Ulcej, vodja projekta

PREDLOG UPORABE VARNIH POTI V ŠOLO
Svet za preventivo in vzgojo Občine Prevalje je izdal karto 

Predlog uporabe varnih poti v šolo. Z njo je želel pomagati star-
šem, da bi svojim otrokom pokazali najbolj varno pot do šole. 
Na karti so označene varne in nevarne poti in prehodi za pešce. 

Starši prvošolčkov so karte dobili ob začetku šolskega leta, ob-
javljena pa je tudi na spletni strani Sveta za preventivo www.
prevalje.si/spvcp .

Jelka Klemenc
  OLOŠ V ITOP HINRAV EBAROPU GOLDERP 

:ADNEGEL

 ALOŠ ANVONSO
 TOP ANRAV

 TOP ANRAVEN
 OTSEM ONRAV

 OTSEM ONRAVEN
 ECŠEP AZ DOHERP
 ARIVO ANTSORTIH

0052:1 M

  :LADZI
bO PCVPS č laverP eni je
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Šolska kuhinja nudi učencem in delavcem šole tri obroke: zajtrk - 56 obrokov, malico -527 
obrokov, kosilo - 230 obrokov.

PREHRANA ŠOLARJA – ZDRAVE NAVADE SO 
ZAKON
Prehranjevanje je sestavni del šolskega programa. 
Pa smo spet tam! V šoli, seveda! Česa se šolarji najbolj vese-

lijo? Srečanja s sošolci, prijaznih nasmehov učiteljev, pogovorov 
o njihovih težavah … in seveda tudi »dobre malice«. V kvaliteto 
šolske prehrane je vloženega kar precej truda in znanja, upošte-
vamo smernice zdravega prehranjevanja, da je vsaj večina učen-
cev zadovoljnih. Prehranjevalne navade otrok se oblikujejo že 
zelo zgodaj in jih je kasneje težko spreminjati. Najpomembnejše 
mesto pri oblikovanju zdravih navad ima še vedno družina, takoj 
za tem pa vrtec in šola in mediji. 

Katere so najpogostejše slabosti v prehrani šolarja?
Prevladuje hitro pripravljena hrana, v njej je premalo sadja 

in zelenjave; preveč zaužijejo sladkorja – sladkih pijač, sladkarij. 
Preveč maščob zaužijejo z mesnimi izdelki, namazi, čokolado, 
slaščicami in tudi z ocvrtimi jedmi ter slanimi prigrizki. Ker pa se 
ob neprimerni prehrani premalo gibljejo, so mnogi predebeli. 
Debelost poleg zdravstvenih težav slabo vpliva na otrokovo sa-
mopodobo.

Kakšna je vloga staršev, družine, pedagogov?
Premalo se zavedamo, kako pomemben je vzgled. Stara ljud-

ska modrost pravi: »Kar se Janezek nauči, toliko Janezek zna!« 
Torej: »Janezek bo toliko zdrav, kolikor bo zdravo jedel!« Da je 
zdravje ena najpomembnejših vrednot tako pri mladih kot sta-
rejših, se zavemo šele, ko zbolimo.

Pravilna, uravnotežena prehrana je najboljša naložba za pri-
hodnost. Za devetletkarje so zajtrki sestavni del dopoldanskega 
obroka, malica je sadna oz. manj kalorična; ves čas je na voljo 
dovolj pijače (čaj, voda). Za vse ostale učence je malica hranilno 
in energijsko bogatejša, saj še vedno ugotavljamo, da je za več-
ino otrok malica prvi dnevni obrok hrane. Večina jih ne zajtrkuje, 
dnevno pa zaužijejo tri obroke.

Trudimo se, da je hrana raznolika in sveže pripravljena, da 
ustreza razvoju otrok.

V obroke vključujemo več vrst kruhov, sezonsko sadje ali ze-
lenjava sta vključena v jedilnike skoraj vsakodnevno, pri izbiri 
mesa dajemo prednost pustim vrstam mesa, ribam; enkrat na 
teden je brezmesni dan. Jedilnike popestrimo tudi z navadnimi 
jedmi: žganci, kaše, potica, krvavice… . Napitke manj sladkamo, 
ocvrte jedi pripravljamo v konvektomatu, zato so te jedi manj 
kalorične kot v domačih kuhinjah; večino slaščic kuharice pripra-
vijo same iz sadja in naravnih živil. Zavedamo se, da je tako ime-
novana »fast food« hrana postala priljubljena »realnost« - med 
mladimi »in«, zato jo tudi v naši kuhinji ne izključujemo popol-
noma. Učenci najpogosteje odklanjajo: polnozrnati kruh, skutne 
namaze, žitne kaše in zelenjavo; od napitkov pa belo kavo.

Učence navajamo tudi na kulturni način uživanja hrane. Pri 
načrtovanju prehrane upoštevamo tudi želje in predloge otrok, 
še vedno pa je glavno vodilo »skrb za zdravje«.

Kako torej zdravo prehranjevati naše otroke?
Pomembno je, da sta šola in družina povezani, da se dopol-

njujeta. Družina otroku ponudi model zdravega življenja, šola pa 
mora slediti tem načelom in jih dopolnjevati. Otroku je potrebno 
privzgojiti pozitiven 
odnos do hrane in 
prehranjevanja, pri 
tem pa upoštevati 
modrost, ki pravi: 
Jemo, da živimo; ne 
živimo, da jemo!

Jelka Kranjc, 
vodja šolske prehrane

POMEN GIBANJA ZA PREDŠOLSKEGA OTROKA 
V našem vsakdanjem življenju veliko slišimo o pomenu bi-

vanja na prostem, gibanju, športnih aktivnostih za odrasle in 
otroke ter o tem, kakšen vpliv ima ta dejavnost na otrokov raz-
voj. Vsekakor se pojavlja vprašanje, ali se dejansko tega tudi za-
vedamo ?

V preteklosti gibalna vzgoja ni zavzemala tako pomembne-
ga mesta v otrokovem razvoju, kar je normalno. Otroci so imeli 
veliko naravnega okolja in možnosti za gibanje, tekanje, igre na 
prostem brez televizorjev, računalnikov, kasetofonov in tudi mo-
bilnih telefonov. 

FIT-pomeni svet gibanja in veselja
Otroci čutijo potrebo po telesnem gibanju in radi izvajajo raz-

lične oblike gibanja.
Po vključitvi otroka v vrtec, se zanj marsikaj spremeni: navaja 

ŠOLA VRTEC 
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se na novo okolje, srečuje se s prvimi kon-
fliktnimi situacijami, znajde se v procesu
raziskovanja, odkrivanja in gibanja. 

Z različnimi gibalnimi, plesnimi in 
športnimi dejavnostmi ter različnimi ma-
teriali ima otrok možnost, da spoznava in 
krepi svoje telesne zmogljivosti ter svojo 
identiteto. FIT gibalno športna aktivnost 
pomeni svet gibanja, svet veselja in zaje-
ma vse aktivnosti, ki so namenjene vsem 
in vsakomur v vrtcu. Pomen teh aktivnosti 
je gibanje za zdravje, kar pomeni da stro-
kovne delavke v vrtcih skrbijo za celosten 
in zdrav gibalni razvoj otrok. Ob tem pa 
vpletajo najučinkovitejše motivacijsko 
področje - pravilo zabave. FIT program 
zajema naravne oblike gibanja, osnovno 
motoriko, splošno telesno zmogljivost, 
pohodništvo, ples, pravila, atletiko in igre 
z žogo. Poleg vsakodnevnih FIT dejavnosti 
organizira vrtec tudi različne aktivnosti, v 
katere se posredno vključujejo tudi starši.

22. november - dan brez avtomobila: 
starši so ta dan pripeljali otroke v vrtec 
peš, za starše, ki so iz oddaljenih krajev, so 
se določila zbirna parkirišča, od koder so 
nadaljevali hojo do vrtca. Tudi zaposleni 
v vrtcu ta dan niso prišli na delovno me-
sto z avtomobilom. Dan brez avtomobila 
bomo izvedli tudi ob svetovnem dnevu 
zdravja – 7. aprilu.

FIT vadbene ure in gibalne minute: so 
redna oblika vadbenih dejavnosti v vrtcu 
in so načrtovane tedensko oz. dnevno.

FIT dodatna dejavnost: izvaja jo FIT 
koordinatorka dvakrat tedensko v popol-
danskem času v enoti Pod gonjami.

Naj se torej pomen gibanja za zdravje 
vsakodnevno udejanja tako v družinskem 
okolju kakor tudi v vseh institucijah, kjer 
se izvaja vzgoja, varstvo in izobraževanje 
otrok. Življenje je skupek psiho-fizičnih
sposobnosti, povečanje otrokovih psiho-
fizičnih sposobnosti pa pomeni izboljšati
njegovo prihodnost. ( B. Konda, FIT Slove-
nija ).

Tatjana Grahovac, pomočnica ravnatelja: 

ŠOLA VRTEC 

PRIZNANJE OSNOVNI ŠOLI  OB DNEVU SAJENJA DREVES 
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Letos mineva 0 let od žalostnega datu-
ma, 29. 9. 896, ko je prenehala obratovati 
valjarna v Železarni na Prevaljah. Zadnjo 
razvaljano tračnico so razrezali na  cm de-
bele profile ter jih razposlali v spomin svo-
jim poslovnim partnerjem. Na Prevaljah 
jo je dobil trgovec Filipowsky in od njega je 
prišla v mojo zbirko o Železarni Prevalje.

Železarna Prevalje v letu 1887
Na položajnem načrtu iz leta 877 se 

nam Železarna Prevalje predstavlja v vsej 
svoji moči z najsodobnejšimi metalurškimi 
agregati, ki jih je takrat poznala Evropa. 
Original se nahaja v nekdanjem arhivu 
Öamg na Dunaju. 

Po več kot sto letih od njenega propada 
je potrebno veliko časa, volje in iznajdljivo-
sti, da odkrijemo še kak star zapis, kaj se je 
v časih obstoja železarne v letih od 835 do 
899 dogajalo. 

Pred dvajsetimi leti se je za obisk v Žele-
zarni Ravne najavila skupina metalurških 
strokovnjakov iz Železarne Donawitz, ki 
je po propadu Železarne Prevalje prevzela 
najmodernejše agregate in z njimi vred me-
talurške mojstre. 

Takrat sem izkoristil priložnost ter s po-
močjo inženirja Borštnerja nanje naslovil 
prošnjo, da pregledajo in izberejo v avstrij-
skih arhivih vse zapiske in objave o Žele-
zarni Prevalje. Prošnjo so nam izpolnili ter 
prinesli fotokopije iz vsaj desetih publika-
cij, ki sem jih s hvaležnostjo prevzel. 

Marsikaj zanimivega sem našel v teh 
dokumentih. Za objavo sem izbral položaj-
ni načrt Železarne Prevalje iz leta 887. 

Naj omenim nekaj zgodovinskih zani-
mivosti: 
• Bazen s hladilno vodo ni oštevilčen. Naj-

demo ga že na katastrski karti iz konca 
8. stol. Skoraj v vseh krajih so imeli ta-
krat izdelane umetne bazene, ki so jih 
krajani uporabljali za rekreacijo poleti in 
pozimi in za igre s keglji na zamrznjenem 
ledu. Osnovni namen pa je bil pridobiva-
nje ledenih kvadrov, ki so jih izrezovali s 
posebnimi žagami. Z njimi so od znotraj 
oblagali ledenice, v katerih so poleti hla-
dili pivo in drugo. Železarna Prevalje je 
vodo iz bazena uporabljala za hlajenje 
industrijskih peči. 

• Na že omenjenem katastrskem načrtu 
je konec 8. stol. razvidno, da sta bili od 
Brančurnikovega mostu in do izhoda iz 

prevaljske kotline ob glavni cesti samo 
dve stavbi: št. 4 gostilna Pri lipi, danes 
gostilna Rifel, št. 52 trgovina, znana kot 
Kertova hiša, in št. 48 Ahac, danes gostil-
na Škufca, zgrajena 799. Na tramu, ki 
so ga pri obnovi lastniki odkrili piše TO-
MAŽ KLOG in ADMOŽA LOGARZA. 

• Pod št. 5 je omenjena bolnica, danes go-
stilna Pagat, pod št. 8 je stanoval obratni 
zdravnik. Delovala je bratovska skladni-
ca (danes socialno zavarovanje), ki je de-
lavcem železarne in rudnika premoga na 
Lešah odtegovala prispevek za bolnico in 
za pomoč vdovim ženam. 

• Pod št. 37 je stavba glavarstva zgrajena 
kot prebivališče lastnika železarne bra-
tov Rosthorn, od tod tudi poimenovanje 

Utrinka iz dediščine Železarne Prevalje

• Na že omenjenem katastrskem načrtu 
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zaselka Glavarstvo. Na severni strani te 
mogočne vile, skoraj dvorca, se je razpro-
stiral lep park z vodometom. Ko je leta 
843 August Rosthorn umrl, mu je brat 
Franz postavil v parku pred hišo doprsni 
spomenik. Okrog njega je na površini 3 
m2 postavil štiri kamnite stebre, v katere 
so bile vgrajene tračnice izdelane na Pre-
valjah, simbol prevaljske železarne. 

• Še pred drugo svetovno vojno je glavar-
stvo kupil Rudnik Mežica, ki jih je na-
menil za upokojenska stanovanja. Ker so 
upokojenci po stari navadi hoteli imeti 
vsak svoj vrtiček, so park razdelili, spo-
menik pa odstranili. Kip je rešil znani 
trgovski pomočnik v trgovini Filipowsky 
- Huter ter ga po vojni izročil muzeju, 
kjer je še danes. Podstavek v Potočniko-

vem vrtu na Starih sledeh  še vedno čaka 
na prestavitev in ohranitev. To je bil prvi 
javni spomenik v Mežiški dolini. 

• Pod št. 44 je nasip z ozkotirno železnico, 
ki je povezovala stari del železarne z no-
vim zgrajenim nasipom po letu 855. 

Franc Gornik 

Ahacov tram z letnico 1799 Žig bratske skladnice
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POPOTNICA NA POTI KULTURNE DEDIŠČINE 
KOROŠKE

Nekoč je bilo jezero, zdaj sta Peca in Uršlja gora, stalnici med 
Podjuno in Mežiško dolino. Pred dva tisoč leti nas je povezo-
vala rimska cesta, sredi 19. stoletja nas je povezala železniška 
proga, mostovi, pozneje so nas povezovali številni dogodki in 
projekti. Iz generacije v generacijo tako ustvarjamo nove čez-
mejne mostove na gospodarskem, političnem in kulturnem 
področju. 

Vesel sem, da so se kulturna društva Občine Prevalje in 
Mestne občine Pliberk povezala v skupen projekt Po poteh 
koroške kulturne dediščine. V izredno kratkem času so se 
uspeli dogovoriti, uskladiti, zbrati, popisati in predstaviti bo-
gato kulturno dediščino. Na tak obseg na začetku ni bilo mo-
goče misliti. Pa vendar se je to uresničilo. 

Delovna zagnanost vseh projektnih partnerjev, kulturnih 
in turističnih društev na naši strani, strokovnost Koroškega 
pokrajinskega muzeja, Slovenskega narodopisnega inštituta 
Urbana Jarnika - kot tudi Mestne Občine Pliberk in društva 
Kulturni dom Pliberk je uresničila nastanek zelo kvalitetnega 
čezmejnega strokovnega in promocijskega gradiva, ki zarisu-
je vizijo razvoja kulturnega turizma z izdelano marketinško 
promocijo. To je projekt živega sosedstva, projekt resničnega 
vsebinskega sodelovanja. 

Rezultat dela je: monografija in fotomonografija Po poteh
koroške kulturne dediščine Občine Prevalje in Mestne občine 
Pliberk z dodatkom z najbolj prepoznavnimi pripovedkami 
območja v zbirki Nekoč je bilo jezero/Storije naše davnine. 
Predstavljen in izpostavljen je razvoj kulturne dediščine na 
obmejnem območju Koroške v Republiki Avstriji in Republiki 
Sloveniji. Izdelan je popis in vzpostavljen je register najpo-
membnejše kulturne dediščine, kulturnih biserov, ki so pod-
laga za monografijo in fotomonografijo. Tako zajeta turistična
raznolikost je strnjena še v dokumentarnem filmu in čezmej-
nem zemljevidu, ki bo poleg zloženk in razglednic ter spletne 
predstavitve obarval kulturno-turistično ponudbo območja. 
Iskreno se zahvaljujem vsem sodelujočim v projektu za oprav-
ljeno izjemno delo. 

Dr. Matic Tasič

UVODNIK ŽUPANA MESTNE OBČINE PLIBERK
Mestna občina Pliberk s sosednjimi slovenskimi občinami 

že desetletja uspešno sodeluje na športnem, kulturnem in go-
spodarskem področju. Pliberk je bil tudi pobudnik za ustano-
vitev »Delovne skupnosti Dežela pod Peco – Petzenland« leta 
2004. Po vstopu Slovenije v Evropsko unijo se je sodelovanje 
še okrepilo. Trg znanja v Pliberku je le eden od primerov po-
zitivnega razvoja ideje Alpe-Adrija.

Ponosni smo, da nas je Občina Prevalje izbrala za strateške-
ga partnerja pri evropskem projektu »Po poteh koroške kul-
turne dediščine – Auf den Spuren des Kärntner Kulturerbes«, 
v okviru katerega bo skupna preteklost obeh občin prvič do-
kumentirana v brošurah, na filmu ter na medmrežju.

S tem delom bomo zagotovili, da bodo tudi naši potomci 
seznanjeni z našo skupno kulturno dediščino.

Na tem mestu bi se želel iskreno zahvaliti vsem, ki so pripo-
mogli k uspehu projekta.

Vsem, ki v rokah držite pričujočo brošuro, pa želim obilo 
bralskih užitkov.

Stefan Visotschnig, 
župan Mestne občine Pliberk 

POTI SO SE ZDRUŽILE V ODKRIVANJU KORENIN 
NAŠE DEDIŠČINE IN V VERI V NARODOVO 
IZROČILO.
Projekt Po poteh koroške kulturne dediščine smo pričeli iz-

vajati v mesecu novembru 2005 in ga zaključili v mesecu avgu-
stu 2006. Projektna ekipa je štela 22 članov. Iz Občine Prevalje 
so sodelovala naslednja društva: KD Prevalje, KD Leše, KD Šen-
tanel, TD Šentanel in TD Poljana; Mestno občino pa je pokriva-
lo Društvo Kulturni dom Pliberk. Opravljeno je izjemno delo, 
temeljit popis kultune dediščine z obeh strani meje, z naše 
strani je tako nastalo kar 216 popisov, s pliberške strani pa 86. 
Vso gradivo je opremljeno z dokumentarnimi fotografijami in
drugimi dragocenimi dokumenti. Odločili smo se predstaviti 
najbolj znane ajtiološke pravljice z obeh strani meje, ki bodo 
bralce gotovo zelo navdušile. V monografiji Po poteh koroške
kulturne dediščine Občine Prevlje in Mestne občine Pliberk 
smo v kratkih opisih predstavili register vsega najpomemb-
nejšega zbranega gradiva, v uvodu v fotomonografiji smo

predstavili zgovino Prevalj, avtorica Greta Jukič, v nadaljeva-
nju pa so zbrani najlepši posnetki dediščine tostran in onstran 
meje. Vodja projekta je bil Stanko Kumprej, strokovna vodja 
projekta mag. Karla Oder, koordinatorica Tanja Fucec Srnec, 
strokovne uvodnike pred posameznimi vsebinskimi sklopi v 
monografiji so napisale mag. Simona Javornik, Saša Djura Je-
lenko, mag. Martina Piko-Rustia, mag. Karla Oder Breda Vilhar. 
Pri nastajanju popisnih listov so sodelovali Greta Jukič, Marija 
Suhodolčan Dolenc, Martina Piko Rustia, Hedvika Gorenšek, 
Anka Plevnik, Darka Küzma. Fotografije so prispevali Tomo
Jeseničnik, Milan Piko, Klemen Gorenšek, Fanc Piko in drugi. 
Film je delo Josipa Košute, spletna stran Boštjana Gorenška. 
(www.prevalje.si/kd) 

Tanja Fučec Srnec

PO POTEH KOROŠKE KULTURNE DEDIŠČINE OBČINE PREVALJE IN MESTNE OBČINE PLIBERK

Uvodnika župana Občine Prevalje in župana Mestne občine Pliberk v  MONOGRAFIJI PO POTEH KOROŠKE KULTURNE 
DEDIŠČINE OBČINE PREVALJE IN MESTNE OBČINE PLIBERK

Sodelujoči v projektu
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UPRAVNA ENOTA RAVNE NA 
KOROŠKEM ODLOČNO PO POTI 
USTVARJANJA PRIJAZNEGA 
IN UČINKOVITEGA SERVISA ZA 
UPORABNIKE

NEKATERE DODATNE STORITVE 
TUDI V TEM LETU
Uslužbenci upravne enote smo se tudi 

v tem letu soočali z novimi delovnimi izzivi 
ter z njimi povezanimi dodatnimi nalogami 
in aktivnostmi v procesu zagotavljanja pri-
jaznega in učinkovitega servisa za uporab-
nike. V nadaljevanju vam predstavljamo ne-
katere najpomembnejše.

UPRAVNE OVERITVE
Na upravnih enotah že od 1. januarja 

2005 opravljamo upravne overitve lastno-
ročnih podpisov, prepisov in kopij, 1. janu-
arja 2006 pa smo jih pričeli izvajati tudi na 
krajevnih uradih v Črni na Koroškem, Mežici 
in na Prevaljah. 

Od 1. julija 2006 pa je novost tudi over-
janje garantnih pisem za potrebe izvedbe 
upravnega postopka (vizumsko poslova-
nje), ki je prešlo le v pristojnost upravnih 
enot in notarjev. To so garantna pisma za 
poslovni ali zasebni obisk ter udeležbo na 
prireditvah, seminarjih in konferencah. 
Hkrati pa je bil letos vzpostavljen sistem 
elektronskih overitev, kar je še dodatno 
skrajšalo in poenostavilo te postopke.

 
IZPISKI IZ E-ZEMLJIŠKE KNJIGE
Na upravni enoti izdajamo redne izpi-

ske iz e-zemljiške knjige že od 22.10.2005 
naprej. Z namenom približanja teh storitev 
občanom smo v mesecu maju 2006 pričeli 
z izdajanjem teh izpiskov tudi na krajevnih 
uradih v Črni na Koroškem, Mežici ter na 
Prevaljah . 

IZDAJANJE POTRDIL IZ EVIDENC 
GEODETSKE UPRAVE REPUBLIKE 
SLOVENIJE
Od 1. decembra 2006 naprej bomo v 

sprejemni pisarni izdajali potrdila iz zbirk 
geodetskih podatkov na podlagi Zakona o 
evidentiranju nepremičnin (podatki o par-
celi – načrt parcele in opisen podatek, po-
sestni list, lastninski list in podatki o stavbi).

REGISTER KMETIJSKIH GOSPODAR-
STEV, EVIDENCA »GERK«
Na podlagi Zakona o kmetijstvu in Pra-

vilnika o registru kmetijskih gospodarstev 
smo upravne enote postale pristojne za 
vodenje Registra kmetijskih gospodarstev 
(RKG), ki ga je do sedaj vodilo Ministrstvo 
za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano. Pre-
nos RKG na upravne enote je predviden v 
mesecu januarju 2007. Tako bomo nove 
vpise, izbrise in spremembe v RKG oprav-
ljali na upravnih enotah, ki prav tako vodijo 
evidenco GERK. Ministrstvo za kmetijstvo, 
gozdarstvo in prehrano pa upravlja Register 

kmetijskih gospodarstev in evidenco GERK 
za celotno območje Republike Slovenije. 

BIOMETRIČNI POTNI LISTI
Dne 28.8.2006 smo pričeli sprejemati 

vloge za biometrične potne liste.
Vlogi za izdajo je potrebno priložiti fo-

tografijo, ustrezno za biometrični potni
list. Vsi stari potni listi ostanejo veljavni do 
njihovega poteka. Pri tem bi radi občane 
opozorili, da je rok za izdelavo potnih listin 
in osebnih izkaznic najmanj 10 dni, zato naj 
to upoštevajo ob načrtovanju dopustov in 
potovanj v tujino. Veljavne potovalne do-
kumente morajo imeti tudi otroci.

DRUŠTVA
V letu 2006 je bil v sprejet nov Zakon o 

društvih (UR. l. RS, št. 61/06). Društva regi-
strirana po predpisih, ki so veljali do uvelja-
vitve tega zakona, nadaljujejo delo po do-
ločbah tega zakona.Zakon prinaša precej 
novosti, zato obveščamo vsa registrirana 
društva na območju Upravne enote Ravne 
na Koroškem, da so na podlagi 57. člena Za-
kona o društvih dolžna do 28.12.2006 upra-
vni enoti posredovati manjkajoče osebne 
podatke zakonitih zastopnikov društva: 
- EMŠO oziroma datum rojstva in spol, 
- državljanstvo, 
- naslov stalnega prebivališča, če tega nima, 

pa začasnega prebivališča zastopnika.

MOTORNA VOZILA
• Podaljšanje veljavnosti prometnega do-

voljenja preko spleta:
Za podaljšanje veljavnosti prometne-

ga dovoljenja za vozila, ki ne potrebujejo 
tehničnega pregleda, potrebujete: številko 
prometnega dovoljenja, številko veljavne 
police obveznega zavarovanja ter plačilno 
sredstvo (Eurocard, Activa, Moneta, Aba-
net). Postopek izvedete z oddajo elektron-
ske vloge za podaljšanje veljavnega pro-
metnega dovoljenja, plačila povračila za 
uporabo cest in upravne takse. Obrazec in 
informacije o spletnem podaljšanju veljav-
nosti prometnega dovoljenja so na Držav-
nem portalu Republike Slovenije – Elek-
tronske storitve javne uprave.

• Tehnični pregledi:
Od 27. 10. 2006 veljajo novi roki za 

opravljanje tehničnih pregledov vozil 
(razen za vozila, ki imajo tehnični pregled 
vsakih 6 mesecev oziroma vsako leto): 
- prvi tehnični pregled za vozila je 4 leta 

po prvi registraciji, nato vsaki 2 leti do 
osmega leta starosti (4,6,8,9, 10…).;

- vozila, za katera je bil tehnični pregled 
po dosedanjem sistemu opravljen v 
sedmem letu starosti, opravijo naslednji 
tehnični pregled v devetem letu starosti 
(3,5,7,9,10…) 

- lahki priklopniki, bivalni priklopniki, 
traktorski priklopniki ter priklopna vo-
zila za prevoz čolnov, vodnih skuterjev 

in drugih priprav za šport in prosti čas, 
katerih največja dovoljena masa presega 
750 kg in ne presega 3.500 kg, morajo biti 
tehnično pregledani vsaka štiri leta (4,8,-
12…). 

• Hranjenje registrskih tablic sezonskih 
vozil:

Za sezonska vozila: kolesa z motorjem, 
motorna kolesa, trikolesa, lahka štirikolesa, 
štirikolesa, bivalna vozila, bivalne priklop-
nike ter starodobna vozila bomo registrske 
tablice hranili na sedežu upravne enote eno 
leto od dneva odjave vozila in izročitve re-
gistrskih tablic. Če v tem roku isto vozilo s 
temi tablicami ne bo registrirano, se izroče-
ne registrske tablice uničijo. 

REGISTRACIJA ISTOSPOLNE PART-
NERSKE SKUPNOSTI
Zakon o registraciji istospolne partner-

ske skupnosti določa pogoje in postopek za 
registracijo istospolne partnerske skupno-
sti, pravne posledice registracije, način pre-
nehanja registrirane skupnosti ter razmerja 
med partnerjema oziroma partnericama po 
prenehanju registrirane istospolne partner-
ske skupnosti.

Osebi, ki imata namen registrirati isto-
spolno partnersko skupnost, se najmanj 30 
dni pred nameravano registracijo prijavita 
pri upravni enoti, pri kateri želita opraviti 
registracijo, ter predložita listine, ki bodo 
določene s podzakonskim aktom. Upra-
vna enota preveri izpolnjenost pogojev in 
če ugotovi, da ti niso izpolnjeni, z odločbo 
zavrne registracijo. V kolikor so izpolnjeni 
pogoji, partnerja istočasno in osebno pred 
matičarko podata po ustnem soglasju pis-
no izjavo, da želita registrirati skupnost. Z 
dnem podpisa te izjave je skupnost registri-
rana.

V Upravni enoti Ravne na Koroškem 
je uradno določen prostor za izvedbo re-
gistracije istospolne skupnosti na sedežu 
Upravne enote Ravne na Koroškem, Čečov-
je 12/a, kjer se istospolne skupnosti lahko 
registrirajo: 

• vsako sredo od 9.00 do 11.00 ure in od 
15.00 do 16.00 ure.

Uporabnike naših storitev tudi obveš-
čamo, da je bil v mesecu maju letošnjega 
leta prenovljen portal e-uprava (http://e-
uprava.gov.si/e-uprava), v katerem lahko 
uporabnik enostavno pride do preglednih 
informacij, ki jih ponuja država oz. upravna 
enota ter enostavno in prijazno opravi sto-
ritve, ki jih potrebuje. Uporabniki imajo do-
stop do številnih obrazcev in lahko komuni-
cirajo z organi javne uprave, ki se trudijo biti 
prijazni in čimbolj ažurni.
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110–LETNICA BOLNIŠNICE SLOVENJ GRADEC
Aprila 1896 ob 50. letnici vladavine avstrijskega cesarja Fran-

ca Jožefa II. je Hranilnica (Becirk Sparkase) podarila zasilno 
bolnišnico Okrajnemu glavarstvu Slovenj Gradec. Bolnišnica je 
imela štiri sobe. 26. februarja 1898 je Deželni zbor na 37. javnem 
zasedanju sprejel zakon, s katerim se zasilna bolnišnica pre-
imenuje v javno bolnišnico. 23. decembra 1899 je bila zgrajena 
nova stavba bolnice s kapaciteto 110 postelj, 21 pa jih je bilo v 
izolirnici ... Skozi več kot stoletno obdobje se je bolnišnica raz-
vijala, rasla v vseh ozirih, strokovnem in prostorskem, postajala 
je čedalje bolj vraščena v koroško in slovensko okolje. 

Danes se bolnišnica razprostira na 28.000 m2 površine, gra-
vitacijsko območje je 140.000 prebivalcev, razen na področju 
internistike, kjer se gravitacijsko območje deli med bolnišnico 
Topolšica in bolnišnico Slovenj Gradec. Letno zdravimo preko 
14.000 hospitaliziranih bolnikov in preko 100.000 ambulantnih 
pregledov. 

V bolnišnici imamo danes 4 doktorje znanosti, 9 magistrov 
znanosti, 90 zdravnikov specialistov in specializantov, 90 diplo-
miranih medicinskih sester ter 235 srednjih medicinskih sester. 
Bolnišnica je bila med ustanovnimi člani ustanovitve Medicin-
ske fakultete v Mariboru. Postala je učna bolnišnica za Medicin-
sko fakulteto, za Visoko zdravstveno šolo v Mariboru, Srednjo 
medicinsko šolo v Slovenj Gradcu in se aktivno vključuje v orga-
niziranje dislocirane enote Visoke zdravstvene šole v Slovenj 
Gradcu. Na poslovno finančnem področju je bolnišnica ves čas
iskala kompromis med stroko in možnostmi financiranja. Ome-
jitve finančnih sredstev so zahtevale jasno določitev prioritet,
velik del novih aparatur in posodobitve bolnišnice je bil zgrajen 
in opremljen s sredstvi donatorjev. 

V vseh 110 letih delovanja je bolnišnica v ospredje vedno po-
stavljala človeka. Zavedali smo se, da smo varuhi njegovih naj-
žlahtnejših dobrin, njegovega zdravja in njegovega življenja. 
Bolnišnica je prva odprla vrata celodnevnim obiskom, saj smo 
vedno želeli bolnikom nuditi celovito zdravstveno storitev po-
leg dostopnosti kakovostne zdravstvene oskrbe tudi prijaznost 
in srčnost.

V letu 2007, ki prihaja bo bolnišnico zaznamovalo predvsem 
z začetkom dolgo pričakovane novogradnje.

Vsem skupaj pa Vam želim, da vas zaznamuje z zdravjem, 
srčnostjo in prijaznostjo. 

OSREDNJI DOGODEK NA REVALJAH 
OB 45-LETNICI BRALNE ZNAČKE 

Bralna značka je slovenska kulturna znamenitost in organizacij-
ska posebnost, na Prevaljah že 45 let ohranjamo spomin nanjo, 
letos ob 45-letnici s pomnikom v Spominskem parku in zložen-
ko. Takrat na prvi podelitvi Prežihovih značk, 22. maja 1961, pr-
vim 10 učencem osnovne šole Prevalje, pobudnika prof. Stanko 
Kotnik in ravnatelj Leopold Suhodolčan še slutila nista, kaj sta s 
svojo idejo zanetila v slovenskem kulturnem prostoru in kaj sta 
storila za razmah branja mladih … 

“Dvignila se je mlada beroča vojska izpod Pece in Uršlje in za 
njo so se dvignili beroči šolarji po celi slovenski domovini …”

Prireditve ob odkritju so se udeležili tudi svojci Stanka Kotni-
ka in Leopolda Suhodolčana. Sestri Stanka Kotnika – Marici Kot-
nik Šipec in najmlajšemu vnuku Leopolda Suhodolčana, Petru 
Suhodolčanu, je ob županu dr. Maticu Tasiču in ravnatelju Ivanu 
Kušniku pripadla čast, da odkrijejo pomnik. Reliefni podobi po-
budnikov sta delo akademskega kiparja Andreja Grošlja, celo-
tna podoba pomnika pa arhitekta Boruta Bončine.

Poleg svojcev, prvih značkarjev, občanov, učiteljev in učen-
cev so se prireditve udeležili najvišji predstavniki Bralne značke 
Slovenije, pisatelj in predsednik Bralne značke Slovenije Slavko 
Pregel, državna sekretarka Ministrstva za šolstvo RS dr. Alen-
ka Šverc, generalna sekretarka BZ RS Manca Perko, nekdanji 
predsednik BZ Jože Zupan, župan dr. Matic Tasič, ravnatelj Ivan 
Kušnik, Miha Mohor, dr. Dragica Haramija Pedagoška fakulteta 
Maribor ... 

JUBILEJI

Slavko Pregl in Jože Zupan, sedanji in nekdanji predsednik Bralne značke Slovenije
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Postavitev pomnika v organizaciji Kulturnega društva Pre-
valje so omogočili Občina Prevalje, sestra Stanka Kotnika, Ma-
rica Kotnik Šipec, Bralna značka Slovenije in Osnovna šola Fra-
nja Goloba Prevalje, Lek, farmacevtska družba, Grading Marija 
Ošep. Vsem iskrena hvala. 

Greta Jukič

SREBRNI JUBILEJ KEGLJANJA NA PREVALJAH
Na Prevaljah smo z izgradnjo Družbenega doma in v njem 4-

steznega kegljišča v letu 1980 postali bogatejši še za eno šport-
no dejavnost. Dne 16. februarja 1981 je bil izveden občni zbor 
in ustanovljena kegljaška sekcija v okviru TVD Korotan Prevalje 
ter tako formirana ženska in moška ekipa, ki se je vključila v ob-
činska in območna tekmovanja. Prvi predsednik UO je bil Leon 
Juh, podpredsednik Jože Golob in tajnik Franc Čuk. Dne 19. 11. 
1982 je bil s sklepom skupščine TVD Korotan, registriran Keg-
ljaški klub Korotan, s tem pa je bila dana možnost registracije 
kegljačev in kegljačic pri tedanji ZTKO Ravne. Uspehi marljive-
ga dela so bili kmalu vidni. V sezoni 1984/85 se je moška ekipa 
prebila iz tretje v drugo republiško ligo, leto pozneje pa je to 
uspelo še ženski ekipi, ki pa je čez dve leti, v sezoni 1987/88, 
napredovala celo v I. slovensko ligo. Takrat so za ekipo nastopa-
le: Majda Verbole, Elizabeta Saberčnik, Štefka Polovšak, Ivanka 
Sabljar, Silva Fink, Marija Klemenc in Darinka Petek.

 Po osamosvojitvi Slovenije je prišlo do sprememb lig in žen-
ska ekipa Korotana je vse do sezone 1992/93 nastopala v II. dr-
žavni oz. B ligi, nakar se je prvič pod vodstvom trenerja Franca 
Klemenca, uvrstila v najvišjo 1. A državno ligo. V sezoni 1995/96 
je ženska ekipa osvojila 8. mesto. Moška ekipa je bila isto leto 
osma v tretji ligi – vzhod, nakar je vsako leto napredovala vse 
do 1. B lige, kjer nastopa že sedmo leto zapored. V pretekli sezo-
ni 2005/06 so kegljači osvojili 5. mesto. Glavno breme v prven-
stvih v preteklih obdobjih so nosili: Bojan in Toni Golob, Vinko 
Sonjak, Zvone Franc, Ivo Mlakar, Franc Žagar, Dejan Kos, Igor 
Roner, Jože Balažič, Rudi Fajmut, Franc Medvoz, Branko Petek 
in Bernard Rebernik. Tudi ženska ekipa je z izjemo sezone 20-
03/04, ko je izpadla v 2. ligo, vseskozi nastopala v 1. B ligi, kamor 
se je kasneje vrnila. V minulem prvenstvu so za ekipo nastopi-
le: Majda Verbole, Ivanka Sabljar, Mojca Drofelnik, Maša Krevh, 
Mihaela Topolovec, Elizabeta Saberčnik, Vera Laznik, Marija 
Predikaka – Jež in Petra Puhner. Ponosni smo tudi na dosežke 
posameznikov na državnih prvenstvih. Velja omeniti predvsem 
četrti mesti Verboletove med članicami in Krevhove med kade-
tinjami na prvenstvu Slovenije za leto 2006. 

 Ob 10. obletnici kluba smo v spomin na nekdanjega zasluž-
nega člana kluba prvič izpeljali Juhov memorial, ki je postal 
tradicija ob vsakoletnem krajevnem prazniku. Vrsto let smo z 
namenom pridobivanja vselej manjkajočih sredstev, organizi-

rali kegljaški ples. V letih 1992 in 1993 smo pristopili tudi k večji 
sanaciji kegljišča. Pri zbiranju sredstev za ta poseg so bili najbolj 
zaslužni Ivanka in Branko Sabljar ter Ema Žagar, velja pa izpo-
staviti tudi dragoceni prispevek Toneta Goloba starejšega, ki je 
tako kot ostali, opravil veliko prostovoljnih delovnih ur.

 Dne 27. 1. 2004 je bil ustanovni občni zbor KK Korotan, ki 
sedaj deluje kot samostojni klub, kateremu predseduje Ivan 
Sušnik. V odboru so še: Maks Pučelj, Marija Klemenc, Marija 
Krevh, Vinko Sonjak, Ivanka Sabljar, Majda Verbole ter Jože in 
Toni Golob. Srebrni jubilej kluba smo z udeležbo različnih ekip 
in tekmovanjem obeležili 2. decembra 2006. 

 S ponosom lahko dodamo, da sta naša moška in ženska vr-
sta v letošnjem tekmovanju 1. B lige po jesenskem delu prven-
stva za sezono 2006/07 uvrščeni povsem na vrhu lestvic in tako 
so oboji resni kandidati, za uvrstitev v najvišjo državno ligo. V 
prihodnjem letu klub načrtuje uresničiti tudi obnovo kegljišča 
in razumljivo, pričakuje obljubljeni delež sredstev s strani ob-
čine Prevalje. Prav zato, vnaprej hvala vsem, ki ste pokazali ra-
zumevanje za prepotrebno sanacijo objekta, ki ne služi samo 
aktivnim kegljačem in kegljačicam kluba, temveč tudi rekreaci-
je željnim občanom in občankam Prevalj.

Ivo Mlakar

DVAJSETI JUBILEJ JESENSKIH SREČANJ - 
NAJVEČJEGA KOROŠKEGA FESTIVALA KULTURE, 
ŠPORTA IN ZABAVE
Pred dvajsetimi leti organizatorji in načrtovalci Jesenskih 

srečanj na Prevaljah niso slutili, da bomo praznovali 20. oblet-
nico. Globoko so se zakoreninila med občani in na Koroškem. 
Skupaj jih ustvarjamo v zadnjih letih Občina Prevalje, Društvo 
za kulturni razvoj koroške mladine s sodelovanjem društev v 
občini, krajevnimi skupnostmi, gostinci, kulturnimi ustvarjalci, 
vrtcem in šolo in seveda številni posamezniki. Prireditve obi-
ščejo tisoči obiskovalcev. 

Srečanja pomenijo zabavo, veliko kulturne ponudbe doma-
čih in drugih izvajalcev, gledališko uspešnico pretekle sezone, 
razstave … Predvsem pa gre za druženje, povezovanje. Vza-
memo si vsaj nekaj časa za srečevanje v prijetnejšem okolju, to 
ustvarja prijetnejše odnose, zgladi nesoglasja … 

Bogati se Spominski park sredi Prevalj, skoraj vsako leto je na 
Krojačkovem dnevu bogatejši za eno ime, za en spomin, ki je za-
znamovalo Prevalje. Letos je bila to Bralna značka ob 45-letnici. 
Znotraj srečanj se uveljavljajo posamezne stalne prireditve, kot 
so srečanja Sosed sosedu na Volinjaku, srečanja upokojencev, 
Krojačkov dan, kmečki dan v Šentanelu, semanji dan je vedno 
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živ, lovski golaž je postal nepogrešljiv, gledališka predstava pol-
na, mladi imajo svoj dan …, veselja in besedovanj pod šotorom 
pa veliko. 

Ustvarili smo jesenski festival z dobro vsebino. Pa vendar, 
“mornar, ko je najvišji dan, izmeri daljo in nebeško stran”, je za-
pisal pesnik, zato vsako leto poskušamo posodobiti dogajanja, 
dodati nekaj novega. 

Hvala vsem snovalcem in ustanoviteljem Jesenskih srečanj. 
Sprva so bila v rokah Turističnega društva Prevalje, hvala Albi-
nu Krajncu, Greti Jukič, Vladu Petriču, Igorju Kogelniku, Stanki 
Vauh in še številnim drugim za začetno vsebinsko zasnovo in 
rast. Hvala društvom, gostincem, vsem snovalcem in Vam spo-
štovani obiskovalci, ki ste jih vzeli za svoja. 

Uvodnik župana Občine Prevalje dr. Matica Tasiča v jubilejni 
publikaciji ob Jesenskih srečanjih 2006

PETA OBLETNICA DELOVANJA DOMA STAREJŠIH NA 
FARI NA PREVALJAH
Začetki uspešnega doma 
Pet let je relativno dolgo, ali pa relativno kratko obdobje. 

Odvisno tudi od tega, s katere perspektive gledaš nanj. S per-
spektive stanovalca, zaposlenega ali krajana. Pa seveda od tega, 
koliko in kaj imaš o tem obdobju povedati. O dogajanju v Domu 
starejših Na Fari na Prevaljah od 19. novembra 2001, ko so bili na-
stanjeni prvi štirje stanovalci, pa vse do danes, ko Dom nudi bi-
vanje in oskrbo 190 stanovalcem, imamo veliko povedati. Zago-

tovo so bili prvi dnevi in meseci delovanja Doma za vse najtežji. 
Novo okolje, novi sodelavci, nove naloge in obveznosti, vsak dan 
več stanovalcev z različnimi težavami, pričakovanji in interesi. Pa 
pomanjkljivosti na samem objektu, neizkušenost kadra, velike 
zahteve in pričakovanja. S skupnimi močmi, voljo in dodatnim 
usposabljanjem ter izobraževanjem pa smo začetne težave ven-
darle premagali. Napak, nerodnosti in pomanjkljivosti je bilo 
vedno manj. Izboljšali smo kvaliteto storitev, ki jih nudimo našim 
stanovalcem in zunanjim uporabnikom, tako na področju zado-
voljevanja materialnih kot tudi nematerialnih potreb. Stanovalci 
so aktivno vključeni v vsa dogajanja v Domu. Skupaj načrtujemo 
aktivnosti za izboljšanje kvalitete življenja v Domu, tako na po-
dročju bivalnega standarda, prehrane, zdravstvene in socialne 
oskrbe ter dodatnih aktivnosti za zadovoljevanje duhovnih in 
duševnih potreb. Njihov prispevek je dragocen in nepogrešljiv. 

Želimo si dobrega sodelovanja s stanovalci in svojci še 
naprej
Veliko je še za postoriti, zato si seveda želimo dobrega so-

delovanja s stanovalci in svojci še naprej. Zagotovo s skupnimi 
močmi lahko storimo več in bolje. Pripravljenosti za dialog in za 
uresničevanje novih idej pa tudi ne manjka. Veliko idej in pred-
logov smo že uresničili, med drugimi smo uredili manjše jedil-
nice po oddelkih, v sanitarne prostore stanovalcev smo vgradili 
tuše, namestili klimatske naprave, organizirali smo oddelek za 
osebe z demenco, prostore za delovno in fizioterapijo, fitnes,
knjižnico, nadstreške v atriju, posodobili smo sistem razdeljeva-
nja prehrane, uvedli dodatno ponudbo solat in sladic, frizerske 
in pedikerske storitve, storitve aromaterapije in različnih ma-
saž. Organiziramo izlete, piknike, romanja, tabore, predavanja, 
družabne in kulturne ter zabavne prireditve, praznovanja, izda-
jamo interno glasilo Odzivanja (oktobra 2006 je izšla sedma šte-
vilka). V tednu vseživljenjskega učenja potekajo v našem Domu 
že tradicionalne prireditve pod geslom »Sreča je v srečanju«. 

»Sreča je v srečanju«
Srečujemo se s stanovalci in zaposlenimi iz drugih domov, 

zlasti Koroškega doma starostnikov Črneče in Ljutomera. Iz-
vajamo več projektov, med drugimi projekt obravnave oseb z 
demenco, projekt sodelovanja z učenci iz Osnovne šole Franja 
Goloba, katerega produkt je zbornik »Srečanja«, projekt v so-
delovanju s Fakulteto za šport »Vadba za boljšo mobilnost«, 
projekt izmenjave mnenj (dvakrat mesečno), družabništvo (ki 
ga izvajajo ljudje z veliko mero posluha za sočloveka), pros-
tovoljno delo v sodelovanju z Gimnazijo Ravne na Koroškem, 
srednjo zdravstveno šolo Slovenj Gradec, srednjo šolo Muta ter 
občani (imamo tudi Naj prostovoljko leta 2004, Matejo Pipuš), 
projekt skupinskih aktivnosti (različni krožki glede na želje sta-
novalcev), projekt športnih dejavnosti (balinanje, kegljanje) in 
še mnogo drugih, drobnih, pa vendar nič manj pomembnih 
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reči. Velikokrat so materialne dobrine drugotnega pomena. To-
pel stisk roke, prijazna beseda in »vzeti si čas, prisluhniti in sli-
šati« pa velikokrat olajšajo ali pa pomagajo prebroditi številne 
stiske, v katerih se znajdemo. Zato smo še toliko bolj veseli vseh 
prostovoljcev, ki so se nam v teh letih pridružili in vsak po svoje 
prispevajo k zadovoljevanju nematerialnih potreb stanovalcev. 
Zahvala gre seveda še številnim drugim ljudem dobre volje, 
društvom in organizacijam, ki dopolnjujejo našo dejavnost na 
njim lastne načine. 

Pet let je torej za nami, obletnico pa smo 18. novembra obe-
ležili s skupnim praznovanjem. Stanovalci, zaposleni, svojci, 
občani, prostovoljci, predstavniki društev in organizacij, lokal-
ne skupnosti, poslovni partnerji in še mnogi drugi so se nam 
pridružili. V družbi pihalnega orkestra iz Prevalj, Adija Smolarja, 

harmonikarja Nejca Paradiža, pevskega zbora Komis, skupine 
Rute, prostovoljcev in nekaterih stanovalcev, smo uživali v bo-
gatem kulturno zabavnem programu. Presenečenje večera pa 
je bil Kralj Matjaž, ki se je ob tej priložnosti zbudil in nam iz vo-
tline v gori Peci pripeljal 5-nadstropno torto. Zaželel nam je vse 
dobro tudi v prihodnje.

Marjeta Štrekelj, 
univ. dipl. soc. del.

PREVALJSKI PORTRET OB 80-
LETNICI MITJE ŠIPKA 

ŠIPEK, Matevž [ilegalno ime Mitja], univ. 
dipl. inženir metalurgije, kulturni delavec 
in publicist, se je rodil v Šentanelu v kmečki 
družini. Po osnovni šoli v Sv. Danijelu [Šen-
tanelu] in Gimnaziji v Mariboru in Celovcu 
je študiral metalurgijo na Visoki tehniški 
šoli v Ljubljani in diplomiral leta 1952. Izpo-
polnjeval se je v ZDA (1957) in na Irsid-Insti-
tut St. Germain v Franciji (1961–1963). V letih 
1952–1992 je bil zaposlen v Železarni Ravne, 
nazadnje kot direktor za področje kakovo-
sti. Bil je vodilni jugoslovanski strokovnjak 
za neporušitvene preiskave; leta 1952 je 
vpeljal ultrazvočno kontrolo materialov 
in leta 1965 ustanovil Jugoslovansko dru-
štvo za neporušitvene preiskave ter nato 
o le-teh vodil tečaje za inženirje in tehnike. 
Organiziral je več mednarodnih simpozi-
jev in bil predavatelj. Bil je svetovalec več 
nemških podjetij ter v različnih, tudi tujih 
podjetjih uveljavil okoli 120 izumov in iz-
boljšav. Od septembra 1944 do maja 1945 
je bil v NOB. Mitja Šipek je široko predan 
kulturnemu ustvarjanju in poustvarjanju. 
Deluje kot pevovodja, igralec v amaterskih 
gledaliških skupinah na Koroškem, igral je 
v filmih, je režiser, pisatelj, pesnik, voditelj
prireditev, govornik … Deluje na glasbe-
nem področju, je ustanovitelj in že štiride-
set let vodja svojstvenega pevskega zbora 
Šentanelski pavri in vodja okteta Lovske 

družine Prežihovo, Kotlje. Mitja Šipek je 
ambasador koroške kulture.Piše pesmi, le-
poslovje, dramatiko, objavil je nekaj deset 
strokovnih prispevkov, krajših priložnost-
nih besedil, pogrebnih govorov, ki so že 
prave male literarne umetnine … Za svoje 
delo je prejel več deset priznaj, tudi najvišja, 
med njimi tudi Severjevo nagrado, vse vrste 
Linhartovih priznanj, je častni občan obči-
ne Prevalje ... 

Kaj bi lahko povedal o Mitji Šipku, kaj 
prazničnega, kaj takega kar ne morete 

prebrati v Biografskem leksikonu občine 
Prevalje. Rad bi povedal, da je predvsem 
človek, človek ponosa in pokončnosti, 
čeprav ga leta že malo upogibajo k tlom. 
Moj vzornik je, njegova misel ne klone 
pod tezo časa. Rad bi povedal tudi to, da 
sem ponosen in počaščen, da sem z njim 
lahko sodeloval in še sodelujem. 

Poznam ga že dolgo, delovala sva 
skupaj v KD Prežihov Voranc, pozneje sva 
sodelovala v organizaciji ZB. Srečujeva se 
pogosto, vedno tam, kjer je kaj kulturne-
ga, kjer se moramo pokloniti spominu 
borcem ali na prireditvah, kjer je Mitja s 
svojimi Šentanelskimi pauri, Mitja s Svet-
nečim Gašperjem, Mitja kot recitator, kot 
govornik, kot častni gost ... 

Lahko bi bil igralec, lahko pisatelj, 
glasbenik, lahko bi bil vrhunski znanstve-
nik, ki ne bi imel nikoli nič časa … Mitja 
vse to je v eni osebi, združuje v sebi toliko 
talentov, toliko vsebine, z leti postaja če-
dalje bolj žlahten, klen, besede ne trosi, 
besede govori, nobena ni izrečena kar 
tako v klepet. 

Kmalu bomo lahko listali po besedilih 
v njegovem zborniku dragocenih besedil 
spominov, razmišljanj, pogrebnih govo-
rov, literarnih utrinkov. 

Iskrene čestitke v imenu vseh

Zdravko Fajmut
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DEVETI SUŠNIKOVI DNEVI 2006

SLOMŠEK IN GLASBENA VZGOJA 
MLADIH N’MAU ČEZ IZARO NE 
SME V POZABO
Dvodnevno zgodovinsko in strokovno 

srečanje na Prevaljah, posvečeno glasbe-
ni vzgoji mladih, je osvežilo strokovne, 
kulturne in druge razsežnosti pevske kul-
ture mladih v Sloveniji - Slomšek je veliko 
napravil, čeravno ni bil velik glasbenik.

 
Prevalje - Ni lepšega izročila, ni 
dražjega darila za Slovenca, kakor 
lepa slovenska pesem
Prevalje - Ni lepšega izročila, ni dražje-

ga darila za Slovenca, kakor lepa sloven-
ska pesem, je devete Sušnikove dneve na 
Prevaljah - 17. in 18. novembra-, namenje-
ne današnji glasbeni vzgoji mladih, v luči 
verskega, kulturnega, predvsem pa pev-
skega življenja, vpeljal mariborski nadškof 
in metropolit dr. Franc Kramberger. Stro-
kovni posvet o Antonu Martinu Slomšku 
in glasbeni vzgoji mladih ter večer skladb 
na besedila prvega mariborskega škofa, 
sicer velikega narodnega buditelja iz de-
vetnajstega stoletja, sta dva dni napolni-
la ustvarjalno vse bogatejše Prevalje, kjer 
domuje kulturno društvo Mohorjan.

Prevaljski Sušnikovi dnevi so bili 
letos povsem v znamenju lavantin-
skega škofa Antona Martina Slom-
ška
Prevaljski Sušnikovi dnevi so bili letos 

povsem v znamenju lavantinskega škofa 
Antona Martina Slomška, katerega 160-
letnico škofovske posvetitve praznujemo 
letos. Slovenski škof, znan po tem, da je 
škofijo iz koroškega, danes avstrijskega
Šentandraža, sredi 19. stoletja preselil 
v Maribor in ta del Slovenije pomagal 
ohraniti slovenski, ni bil le visok cerkveni 
dostojanstvenik, marveč tudi velik kul-
turnik, predvsem pa narodni buditelj, 
pesnik in ljubitelj petja. Njegova ljubezen 
do petja, ne le cerkvenega, temveč v ve-

liki meri tudi posvetnega, bi tudi danda-
nes lahko bila eden od vzorcev, kako naj 
se Slovenci postavimo do pevske kulture, 
predvsem mladih. Vloga Antona Mar-
tina Slomška je takšna, da je ni mogoče 
omejiti ne s časom in ne s prostorom, je 
o njem rekel moderator prvega od treh 
Sušnikovih dnevov Janez Gorjanc.

Korošci že devetih Sušnikovih dne-
vov, s katerimi se spominjajo svojega 
velikega rojaka dr. Franca Sušnika, niso 
namenili le čisto strokovnim razpravam 
o glasbeni vzgoji otrok danes, temveč so 
k razmisleku o Antonu Martinu Slomšku 
v kulturno zgodovinskem okviru povabili 
tudi zgodovinarje, ki so vsestransko po-
slanstvo prvega mariborskega škofa po-
stavili v čas in prostor nekoliko drugače, 
kakor smo vajeni. Dr. Stane Granda je za 
Slomška rekel, da je prav on prvi začel 
govoriti o združeni Sloveniji, ko je ome-
njal »eno hišo, en rod, en dom«, skozi 
glasbo, predvsem petje, pa je ljudi učil 
tudi čisto navadnih življenskih vrednot. 
Po Grandovem je Slomškova vloga v slo-

venski zgodovini še podcenjena, saj smo 
kot narod bolj nagnjeni k temu, da tudi 
zasluge za kaj vse prepogosto pripišemo 
le nekaj posameznikom, mnoge zname-
nite Slovence pa pozabljamo.

»Včasih nas vendarle zaskrbi, da 
slovenska pesem ne bi zamrla, da 
mladi ne bi več znali zapeti N’mau 
čez izaro. Zato smo si pred časom, 
tudi na Prevaljah, omislili še slo-
vensko pevsko značko in mlade po 
vsej deželi spodbujamo k zborov-
skemu petju ...«
Predsednik kulturnega društva Mo-

horjan s Prevalj Jožko Kert (ime društva 
spominja na Slomškovo Mohorjevo zalo-
žbo, ki je po prvi svetovni vojni pribežališ-
če našla prav na Prevaljah), je dvodnevno 
koroško razpravo o pevski vzgoji mladih 
in tudi prepevanje Slomškovih pesmi po 
novih notah osmih slovenskih skladate-
ljev, ocenil kot dobro. »Včasih nas ven-
darle zaskrbi, da slovenska pesem ne bi 
zamrla, da mladi ne bi več znali zapeti 
N’mau čez izaro. Zato smo si pred časom, 
tudi na Prevaljah, omislili še slovensko 
pevsko značko in mlade po vsej deželi 
spodbujamo k zborovskemu petju,« je 
rekel Jožko Kert.

Šola veselega petja
Šola veselega petja je bila eden od 

štirih tematskih sklopov strokovnega 
posveta o Slomšku in glasbeni vzgoji 
mladih. Dr. Dragica Žvar z Zavoda RS za 
šolstvo je rekla, da je na slovenskih šolah 
vendarle opaziti razcvet zborovskega 
petja, saj je ta čas v Sloveniji kar tisoč tri-
sto šolskih zborov. Država to obliko kul-
turnega dela v šolah tudi denarno stimu-
lira. Dr. Janko Zerzer, predsednik KKZ iz 
Celovca, je z veseljem dodal, da otroško 
petje doživlja razcvet tudi med rojaki na 
avstrijskem Koroškem, kjer je število mla-
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dih pevcev od nekaj deset poskočilo že 
na več kot štiristo.

Človek se od Slomškovih časov ni 
toliko spremenil, kakor se je spre-
menilo stehnizirano in skomerciali-
zirano okolje ...
O problemih glasbenega šolstva in 

glasbene vzgoje mladih je prevaljsko 

pevsko srečanje po svoje označil tudi 
prevaljski rojak, akademik in skladatelj 
Lojze Lebič. Rekel je, da je glasba danda-
nes velikokrat medijsko zelo nasilno zma-
nipulirana, tako, da se človek, predvsem 
pa mladi, često ne znajdejo v tem babilo-
nu. Po njegovem se človek od Slomško-
vih časov ni toliko spremenil, kakor se je 
spremenilo stehnizirano in skomercializi-

rano okolje. Padla je tudi zamisel o usta-
novitvi pevskih šol, kjer bi se mladi načrt-
no pripravljali na sodelovanje v otroških 
in mladinskih zborih, ki bi morali še bolj 
postati tudi šola za preskok v zbore, v ka-
terih prepevajo odrasli. Zbori se starajo, 
premalo pa je tudi pevovodij.

Koncert skladb na besedila Antona 
Martina Slomška
Poseben del letošnjih Sušnikovih dne-

vov je bil koncert skladb na besedila An-
tona Martina Slomška, za katere je nove 
note na povabilo Mohorjana napisalo kar 
osem slovenskih skladateljev. Slomškove 
pesmi po notah Maksimiljana Feguša, 
Maksa Strmčnika, Nane Forte, Damijana 
in Janeza Močnika, Ivana Florjanca, Tade-
je Vulc in Petra Šavlija so prepevali štu-
dentski mešani zbor Mohorjan s Prevalj, 
Ljubljanski madrigalisti, mezzosopranist-
ka Valentina Ovnič, tenorist Marjan Trček 
in mešani zbor sv. Nikolaja iz Litije. Pevski 
večer na Prevaljah sta popestrila še do-
mači moški zbor Vres in ženski zbor Ka-
rantanija.

Ivan Praprotnik, Delo

KNJIŽNI NOVOSTI RUDIJA MLINARJA
19. novembra smo na Lešah praznovali praznik domače be-

sede. Na literarnem večeru, ki je potekal v okviru Sušnikovih 
dni, smo predstavili dve literarni deli avtorja domačina Rudija 
Mlinarja. Avtorja večina pozna kot pisca številnih gledaliških 
iger, ki jih je igrala leška gledališka skupina in uprizarjala širom 
Mežiške doline. Od preselitve v Brežice leta 2000, pa je njego-
va pisateljska pot rasla. Leta 2004 je izšel pri Mohorjevi druž-
bi v Celovcu njegov prvi roman Ciril iz Šentanela, kjer je zajel 
življenjsko zgodbo dedka, svojih prednikov in je kronika kraja, 
ljudi in obdobja. Od lanskega leta lahko prebiramo mladinski 
roman Kjer ptice oneme. Osrednja tema je povojni čas in ma-
dež na Lešah ovit v mladinsko pripoved. 

Letos pa sta izšli dve novi deli: 
zbirka kratkih proznih besedil Vstopite in roman Vsa njego-

va križpotja.
Knjiga Vstopite je izšla pri Celjski Mohorjevi družbi in je zbir-

ka 28 kratkih proznih zapisov, ki govorijo o navidezno vsakda-
njih življenjskih trenutkih, ki pa to le niso. Avtor spregovori o 
svojih življenjskih iskanjih, o prvi ljubezni, o poskusih pisanja, 
govori o svoji očetovski vlogi, veliko avtobiografskega. V zbirki 
pa je najti tudi nekaj leških obrazov, ki so tako ohranjeni skozi 
besedo in literarno pripoved. Zanimivo in sproščujoče branje

V biografskem romanu Vsa njegova križpotja pa spremlja-
mo življenjsko zgodbo očeta Franceta Špeliča. Tu se ob avtorju 
Rudiju Mlinarju pojavi kot soavtorica Ivana Vatovec, Mlinarjeva 
življenjska sopotnica. Skupaj sta ustvarjala roman, ki je razde-
ljen na štiri poglavja in ima 362 strani. V romanu spremljamo 
očeta Špeliča od težkega otroštva, do odhoda v partizane in 
vojnih podob zapisanih skozi drugačno izkušnjo, do povojnega 
časa, poroke in ustvarjanja družine, naraščajočem notranjem 

nemiru in spreobrnjenju, ko odkrije novo pot, nov smisel življe-
nja, se osebno osvobaja in v temeljih spremeni svoje življenje in 
čeprav je pot trnjeva, jo premaga. Skozi celoten roman čutimo 
ljubezen, številne ljubezni so Franceta določale, tudi ko je bil 
utrujen, bolan, razočaran. In sporočilo? Samo z ljubeznijo in od-
puščanjem se da prodreti v vsako srce.

Rudi Mlinar neustavljivo ustvarja naprej in te dni mi je spo-
ročil, da je pred izidom njegov novi roman. Naj bo ta zapis če-
stitka Rudiju Mlinarju za res uspešno literarno pot in seveda 
povabilo vam dragi bralci, da posežete po njegovih knjigah in 
uživate v branju.

Hedvika Gorenšek
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Novo pri Mohorjanu
PROFESOR STANKO LODRANT 
– MEŽA ŠE K’R TEČE

Pisati o prof. Stanku Lodrantu ni lahka na-
loga. Kaj vse položiti v ta mozaik, da bo 
podoba popolna, vredna popisovanega?

Misel obstane in pero tudi. S čim zače-
ti, kako nadaljevati, kaj vse zapisati, da bi 
zaobjel celoten spekter profesorjevega 
delovanja, njegovega bogatega duhov-
nega življenja, ki zajema področje od naj-
bolj preprostih vsakodnevnih človekovih 
dejanj do globokih razmišljanj o človeku, 
naravi, celotnem stvarstvu …

Tako sem zapisal v svoj uvodnik v knji-
go z gornjim naslovom. V njej se nam 
avtor predstavlja s članki, nastalimi skozi 
njegovo bogato delovno dobo na raven-
ski Gimnaziji in skozi vse življenje. Bil je 
učitelj. Kjer koli je deloval, je z besedo, 
govorjeno ali pisano, s sliko, glasbo, z rez-
barijami, predvsem pa z lastnim zgledom 
učil in vzgajal.

In prav vzgoja mu je bila velikokrat 
pomembnejša od učenja.

Imeti take učitelje v življenju je več 
kot sreča. Mnogo nas je bilo deležnih te 
sreče. Med te lahko štejemo na tisoče 
maturantov ravenske gimnazije in vse 
tiste, ki so kdaj koli lahko bili v družbi ali 
sodelovali s profesorjem Lodrantom- kot 
planinci, alpinisti, čebelarji, izletniki, po-
hodniki …

Učitelj in vzgojitelj, domoljub, vodnik 
in mentor mladim na ukaželjna pota v 
svetove atomov, molekul in zakonov na-
rave, prijatelj z visoko postavljenimi etič-
nimi in moralnimi cilji.

To je knjiga, ki bi morala biti obvezno 
branje slehernemu mladeniču, še pose-
bej nam Korošcem. Njena bogata likovna 
oprema dopolnjuje pisano besedo, jo 
upodablja in dopolnjuje nezapisano.

Meža še k’r teče je avtorjevo darilo 
vsem nam. Darilo, ki nam ga avtor po-
klanja ob skorajšnji osemdesetletnici. Je 
bogata dopolnitev dosedanjim Mohor-
janovim knjižnim izdajam z domačijsko 
tematiko. Je dragocen kamen v moza-
iku ustvarjalnosti naših krajanov in po-

membnih Korošcev. 
Knjigo je z avtorjevimi likovnimi po-

dobami zelo lepo opremil Igor Sene-
kovič, natisnila pa jo je tiskarna Forma-
film- Rado Žaže. Lep tiskarski dosežek 
domačega tiskarja. K izdaji knjige je pri-
speval tudi avtor. Tudi knjiga je lahko 
lepo darilo, za mnoge najlepše. Na voljo 
Vam je pri Mohorjanu in v Darilnem buti-
ku na Prevaljah. Polepšajte si z njo bliža-
joče božične in novoletne praznike.

Pred kratkim smo izdali še: 
Mateja Močilnika – O križevem potu 
/Majniško premišljevanje – Šmarnice 

– izdano ob dvajseti obletnici dekanove 
smrti/ 

in notno edicijo Sedanji svet – zbir-
ko štirinajstih zborovskih skladb osmih 
skladateljev na besedila A. M. Slomška. 
Tudi ti tiski so poleg vseh ostalih na voljo 
v Darilnem butiku na Prevaljah in pri iz-
dajatelju. 

Jožko Kert

KULTURA
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RAZSTAVE v galeriji ali avli DD

• Odprtje slikarske razstave-umetniki za 
Karitas, galerija 

• Knjigarna obisku, DD
• Razstava slik na steklo slikarke Vilme 

Mavrič iz Celja 
• Razstava LD Jamnica Prevalje 
• Razstava slikarja samouka Alojza Krevha 
• Razstava likovne in fotovideo in popotni-

ške sekcije ob 35-letnici delovanja Vresa 
• Razstava raziskovalnih nalog in izdelkov 

učencev osnovne šole Franja Goloba 
Prevalje

• Razstava o Ljubi Prenner – Koroški po-
krajinski muzej 

• Počitniška razstava Vrtca Prevalje 
• Razstava Prostovoljnega gasilskega dru-

štva Prevalje
• Razstava projekta Phare Po poteh koro-

ške kulturne dediščine Občine Prevalje 
in Mestne občine Plibek 

• Slikarska razstava slikarja samouka Ivana 
Pečovnika: Minerali in fosili 

PRIREDITVE, KONCERTI

Februar
• Akademija v počastitev slovenskega kul-

turnega praznika
• Klavirski kvartet Petrač-Tomaž-klavir, 

Mirko-violina, Božo-viola, Andrej-violon-
čelo, DD 

• Srečanje ob kulturnem prazniku na Voli-
njaku – KD Leše 

• Kulturni šok ob kulturnem prazniku, 
športna dvorana 

• Literarni pogovor: Primož Suhodolčan, 
Tone Partljič, gostilna Brančurnik

• A.Tomaž Linhart: Županova Micka v iz-
vedbi Gledališke skupine Prevalje-Meži-
ca 

 

Marec
• Kvartet opus quatro – Juan Vasle-basba-

riton, DD
• 10. festival polk in valčkov na Koroškem 

– športna dvorana 
• Premiera komedije Anice Močivnik: Mo-

dri encijan, DD
• Akademija za materinski dan, DD 

April 
• Tone Partljič: Štajerc v Ljubljani v izvedbi 

Gledališke skupine Prevalje – Mežica
• Simf. orkester SGBŠ –dirigent Tomaž 

Habe, DD
• Komedija Anice Močivnik: Modri encijan, 

DD 

Maj
• Letni koncert DU Prevalje – dirigentka 

Jožica Ovnič, DD
• Osmi letni koncert ŠmePZ »Mohorjan«-

dirigentka Helena Buhvald, DD 
• Moški zbor Laholm- orgle – Švedska 

– farna cerkev
• 35. letni koncert MPZ Vres – dirigentka 

Almira Rogina, DD 

Junij 
• Orgelski koncert- slov. org. društvo – far-

na cerkev 
• APZ »Tone Tomšič« dir. Urška Lah, (80-60 

let)v farni cerkvi
• Slovesnost ob občinskem prazniku 
 Komorni godalni orkester slovenske filhar-

monije, DD 
• Koncert cerkvenih zborov naše dekanije 

– v Mežici- krstna izvedba Strmčnikove 
skladbe s solistom Juretom Gradišnikom 

• 100-letnica pisateljice in odvetnice, pre-
valjske rojakinje, Ljube Prenner 

 Odkritje spominske plošče Ljubi Prenner na 
rojstni hiši – Pečejeva hiša 

• Odprta vrata Povhovega mlina v Šenta-
nelski reki

September
• Miniteater Ljubljana: Miškolin - KKP 
• Jesenska srečanja na Prevaljah
• Pet žensk.com - gostovanje Špas teatra, 

DD 
• Odkritje pomnika Bralni znački ob 45-let-

nici prve podelitve – Spominski park 
• Akademska folklorna skupina France 

Marolt: »Na križpotju« - KKP
• Koroški brass band - KKP
• Godalni kvartet »Feguš« Maribor – farna 

cerkev
• Srečanje malih vokalnih skupin pri Bran-

čurniku. 

ŽE 8. IZBOR MOŠTNE D’ČVE
Zadnjo soboto v novembru je sadjarsko društvo Mežiške do-

line organiziralo izbor moštne d’čve za leto 2006. Na podlagi 
izvedenih tekmovalnih nalog, si je po oceni komisije letošnji 
naslov izmed petih sodelujočih deklet nadela Suzana Rejak, iz 
Otiškega Vrha, z velikim navdušenjem sprejela venček, predala 
ji ga je lanska moštna d’čva in nadela obleko, ki jo je skreirala in 
sešila modna šivilja Jasna Gamze.

Naloge, ki izhajajo iz tega naslova so predvsem udeležba na 
najrazličnejših turističnih prireditvah na Koroškem pa tudi dru-
god po Sloveniji, predstavitev mošta, soka in drugih pridelkov 
iz sadja.

Dekleta so se tudi tokrat pomerila v petih igrah, možnost so-
delovanja pa so imeli tudi gledalci v dvorani Družbenega doma 
na Prevaljah, kjer se je prireditev odvijala, ki so z glasovanjem 
odločili o najboljši po izboru občinstva. Tudi po njihovem gla-
sovanju si je naziv zaslužila izbrana moštna d’čva.

Zahvala in čestitke pa gredo tudi ostalim sodelujočim kan-
didatkam, Mateji Sešel, Janji Podričnik, Valeriji Kralj in Nataliji 
Kralj, ki sicer niso zmagale, pa so kljub temu bile zmagovalke že 
samo s tem, da so na izboru sodelovale. 

Sabina Ranc
Suzana Rejak – moštna d´čva 2006

PRIREDITVE

KOLEDAR NEKATERIH KULTURNIH DOGODKOV NA PREVALJAH V LETU 2006



30

Oktober
• Koncert v počastitev 25. obl. smrti deka-

na Mateja Močilnika – OPZ-ŠMEPZ – ŽPZ 
Mohorjan – farna cerkev 
November

• Predstavitev čezmejnega Pharovega 
projekta Po poteh koroške kulturne de-
diščine Občine Prevalje in Mestne obči-
ne Pliberk 

DEVETI SUŠNIKOVI DNEVI-SIMPOZIJ
Slomšek in glasbena vzgoja mladih 

– predavatelji: dr. F. Kramberger - prof. dr. 
S. Granda- prof. dr. M. Barbo- Jernej Weiss-
mag. L. Winkler Kuret- mag. H. Vospernik-
dr. B. Rotar Pance-A. Kobal-dr. D. Žvar- dr. 
J. Zerzer- mag.I. Florajnc - D. Močnik- akde-
mik L. Lebič

Deveti Sušnikovi dnevi - koncert Slom-
šku posvečenih skladb – krstne izvedbe 
del slovenskih skladateljev: M. Feguš – I. 
Florjanc – N. Forte – D. Močnik – J. Močnik 
- M. Strmčnik – P. Šavli – T. Vulc – izvajalci : 
Vres-Karantanija - ŠMePZ Mohorjan- Ljub-
ljanski madrigalisti - MPZ sv. Nikolaja Litija - 
M. Trček - V. Ovnič - Godalni kvartet Feguš
• Predstavitev knjige Rudija Mlinarja: Vsa 

njegova križpotja – Leše

December 
• Tone Partljič: Slikar iz Martinove vasi, go-

stovanje Gledališče pod kozolcem Šmart-
no ob Paki

• Zvezdica Zaspanka, Ekološko kulturno 
društvo 

• Jole Macole, čarodej za otroke, DD 
• Lutke OŠ Prevalje: Ko so bili krokarji še pi-

sani, režija Nina Kumprej, Gabi Gerzina
• Večerna pravljica za otroke, DD
• Koncert Pihalnega orkestra Prevalje s so-

listi in gostom Milanom Kamnikom 
• Mohorjanov božično-novoletni koncert z 

gosti

ZALOŽNIŠTVO
• Matej Močilnik: O križevem potu. Majni-

ško premišljevanje – Šmarnice, – izdano 
ob dvajseti obletnici dekanove smrti, KD 
Mohorjan 

• Sedanji svet – zbirka štirinajstih zborov-
skih skladb osmih skladateljev na besedila 
A. M. Slomška

• Stanko Lodrant – Meža še k’r teče

Projekt Phare KD Prevalje, KD Leše, KD 
Šentanel, TD Šentanel, TD Poljana, Društvo 
Kulturni dom Pliberk 
• Monografija Po poteh koroške kulturne

dediščine Občine Prevalje in Mestne ob-
čine Pliberk 

• Fotomonografija Po poteh koroške kultur-
ne dediščine Občine Prevalje in Mestne 
občine Pliberk

• Nekoč je bilo jezero | Storije naše davnine 
• Anka Plevnik: Stari cajti, samozaložba, 

sponzorji

 Kulturna društva Občine Prevalje 
voščimo vsem svojim zvestim gledalcem 
in poslušalcem srečno novo leto. Ostanite 
nam zvesti tudi v letu 2007.
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BRINJEVA GORA  
Nad Prevaljami se na severni strani 

bolj skriva, kot bohoti hrib z osamelo iz-
postavljenim stožičastim vrhom  – Brinje-
va gora, ki je izjemna. Ne po svoji razsež-
nosti in lepoti, izjemna je po gostoljubju 
svojih vabljivih mehkih gozdnih poti, ki 
privabljajo na sprehode ljudi iz doline. 
Mar je še kje daleč naokoli gora ali malo 
večji hrib tako obiskan kot Brinjeva gora. 
Menda je letno od 15-17.000 obiskovalcev. 
Sv. Kozma in sv. Damijan, priprošnjika za 
zdravje, gotovo dobro vplivata na šte-
vilne vsakodnevne obiskovalce Brinjeve 
in menda pravita: »Dokler boste hodili k 
nama, boste še živi!« Tu si od sveta spo-
čije misel,  za plačilo se potopimo v mir, 
ko se z njenega vrha ozremo v dalje naših 
domov, ko pozvonimo z zvončkom pred 
vhodom v cerkev za uresničitev želja, ki 
jih iz dneva v dan ne zmanjka in zvonček 
ne utihne nikoli.  

Verjetno je bilo na Brinjevi gori že od 
nekdaj sakralno znamenje. Vedo pove-
dati, da so okoliški kmetje imeli v načrtu 
zidano cerkev že davno, o tem je do ne-
davna pričalo že močno zaraščeno lom-
ljeno kamenje na vrhu gore. Leta 1910 so 
postavili kapelo iz lesa, leta 1935 pa so 
brinjegorski kmetje postavili ob starem 
zvoniku novo ladjo, cerkev je bila iz lesa 
in večja, da je dopuščala večje število 
vernikov k priprošnji k zdravju. Leta 1989 
so zgradili cerkev sv. Kozma in Damija-
na, podružnico župnijske cerkve Devica 
Marija na Jezeru. Občasna bogoslužna 
dejavnost vabi; na lepo nedeljo, zadnja 
nedelja v septembru – “pošliedno ne-
delo”, ob godovanju patronov, ob veliko-
nočnem žegnanju …

“Vrh Brinjeve je iz apnenca, še smrekam 
ne diši …, saj so tla peščena, kamnita, suha 
in uspeva le brinje in drugo nekoristno gr-
movje ter trnovje. Ker pa je lahko vsaka reč 
tudi za kaj koristna … so v tem primeru bri-
njeve jagode, ki zelo zdravilno oplemenitijo 
žganje. Naš Brančurnik je verjetno z vsem 
tem v neki zvezi. Gre za prastaro gostilno, 
kjer so ponujali verjetno tudi brinjev šnops. 
Brinjeva gora, kjer je vsaj včasih raslo dovolj 
teh zdravilnih brinjevih jagod, je pa tudi v 
bližini.” Tako je zapisal Stanko Lodrant.

Pripovedka o kapelici svetega 
Kozma in Damijana na Brinjevi gori
Rajni Lubas je bil izkušen živinozdrav-

nik, ki so ga daleč naokoli poznali. Nekoč 
se mu je sanjalo, da je bil na Brinjevi gori, 
pa je tako zbolel, da bi moral umreti. Pa 
prišla sta ga pozdravit dva pobožna moža 
in sta ga popolnoma ozdravila. V nedeljo 
po sv. maši sta Lubas in Broman pila pri 
Lucku (sedaj Tirolcu) v Guštanju. Lubas 
pripoveduje Bromanu svoje sanje. Spo-
znala sta, da ta pobožna moža ne moreta 
biti druga kakor sv. brata Kozma in Dami-
jan, ki sta bila tudi zdravnika. Zato zvrže-
ta nekaj denarja in postavita na Brinjevi 
gori leseno kapelico v čast sv. Kozmi in 
Damijanu. In od tega časa hodijo ljudje v 
to kapelico molit. 

Sestavila Greta Jukič
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